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17 września 1939 roku Armia 
Czerwona zaatakowała Polskę. 
17 września br. w Gorlicach od-
były się  uroczystości upamięt-
niające 79. rocznicę tamtych 
tragicznych wydarzeń.  
Rrozpoczęły się pod obeliskiem 
przy moście im. Zesłańców Sy-
biru, gdyż 17 września przypada 
także Światowy Dzień Sybiraka. 
Delegacje złożyły tutaj wieńce i 
wiązanki kwiatów, a swoje prze-
mówienie wygłosił prezes gorlic-
kiego Koła Związku Sybiraków, 
Zbigniew Lewczykowski.  
Następnie w Bazylice Mniej-
szej pw. Narodzenia Najświęt-
szej Maryi Panny w Gorlicach 
odprawiona została msza św. 
koncelebrowana, której prze-

wodniczył ks. Stanisław Górski. 
Po mszy nastąpił przemarsz 
pocztów sztandarowych i uczest-
ników uroczystości pod Krzyż 
Katyński na cmentarzu para-
fialnym w Gorlicach.  
Okolicznościowe wystąpienie wy-
głosił starosta Karol Górski, który 
przypomniał przebieg wydarzeń 
sprzed 79 lat, które były ciosem w 
plecy dla Polski i zapoczątkowały 
kolejną gehennę narodu polskiego. 
W uroczystościach udział wzięli 
parlamentarzyści, władze samo-
rządowe, przedstawiciele służb 
mundurowych, organizacji kom-
batanckich, młodzież szkolna oraz 
mieszkańcy miasta i powiatu. 
Miasto Gorlice reprezentował Bur-
mistrz Rafał Kukla.

79. rocznica sowieckiej napaści na Polskę

Narodowe Czytanie to wyjątko-
wa akcja społeczna propagu-
jąca znajomość literatury na-
rodowej. W tym roku gorlicka 
edycja odbyła się w parku im. 
Williama McGarveya. Przedsta-
wiciele władz miasta i powiatu, 
instytucji kultury, młodzież ze 
szkół podstawowych i śred-
nich, działacze organizacji 
pozarządowych, a także czy-
telnicy biblioteki czytali utwo-
ry patriotyczne oraz wybrane 
fragmenty powieści „Przed-

wiośnie” Stefana Żeromskiego. 
Wydarzenie odbyło się 10 
września br. Fragmenty dzieł 
odczytali m.in. Burmistrz Mia-
sta Gorlice Rafał Kukla, jego 
Zastępca Łukasz Bałajewicz, 
Kierownik Wydziału Oświaty 
Kultury i Spraw Społecznych 
Aleksander Augustyn, Wicesta-
rosta Gorlicki Jerzy Nalepka. 
Wspólnie odśpiewano także 
wybrane pieśni patriotycz-
ne, a najmłodsi wzięli udział 

Narodowe Czytanie w parku McGarveya
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w warsztatach artystycznych, 
podczas których wykonano 
kotyliony oraz godło Polski. 
Narodowe Czytanie uświet-
nił występ gorlickiego chóru 
kameralnego Belfersingers. 
Tegoroczna odsłona Narodowe-
go Czytania miała rekordowy 
zasięg. Przedwiośnie Stefana 
Żeromskiego oraz teksty z An-
tologii Niepodległości czytano w 
2800 miejscach — nie tylko w 
Polsce, lecz także w Kanadzie, 

Stanach Zjednoczonych, 
Australii i Brazylii, a nawet w 
Polskiej Stacji Antarktycznej 
im. Henryka Arctowskiego. 
Odbywająca się w roku 
100-lecia odzyskania przez 
Polskę niepodległości akcja 
zgromadziła na wspólnym 
czytaniu także wielu gorliczan. 
 
tekst. mat. własne/ Beata Mituś



URZĄD MIEJSKI W GORLICACH
tel. 18 355 12 10 / 18 353 62 00
fax 18 355 12 12

GODZINY PRACY URZĘDU
poniedziałek 7.30 – 18.00
wtorek – piątek 7.30 – 15.30

BURMISTRZ Rafał Kukla
Z-CA BURMISTRZA Łukasz Bałajewicz
SEKRETARZ Daniel Janeczek
SKARBNIK Edyta Szilder

SEKRETARIAT BURMISTRZA
tel. 18 355 12 11

WYDZIAŁ ORGANIZACYJNY
Daniel Janeczek– Kierownik

WYDZIAŁ KSIĘGOWOŚCI
FINANSOWO-PODATKOWEJ
Janina Łopata – Kierownik

WYDZIAŁ INWESTYCJI
I ROZWOJU

WYDZIAŁ OŚWIATY, KULTURY
I SPRAW SPOŁECZNYCH
Aleksander Augustyn – Kierownik

WYDZIAŁ GOSPODARKI
KOMUNALNEJ I MIENIA
Teresa Wrona - Kierownik

URZĄD STANU CYWILNEGO
I SPRAW OBYWATELSKICH
Danuta Zakrzewska – Kierownik

BIURO INFORMACJI I PROMOCJI
Marcin Gugulski – Koordynator

BIURO WSPARCIA RODZIN

BIURO AUDYTU I KONTROLI

BIURO FUNDUSZY 
ZEWNĘTRZNYCH

BIURO BEZPIECZEŃSTWA
I ZARZĄDZANIA KRYZYSOWEGO

STRAŻ MIEJSKA
tel. 18 355 12 89
Wojciech Pietrusza – Komendant

Burmistrz Miasta Gorlice i Zastępca Burmistrza 
Miasta Gorlice przyjmują strony w zakresie  
indywidualnych spraw oraz skarg i wniosków od 
poniedziałku do piątku w godzinach pracy Urzędu 
Miejskiego w Gorlicach po wcześniejszym ustaleniu 
terminu z pracownikiem Sekretariatu Burmistrza.

Bezpośrednie numery do pracowników  
poszczególnych Wydziałów i Biur znajdu-
ją się na stronie internetowej www.gorlice.pl  
w zakładce Wydziały.
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Z dumą informujemy, że Mia-
sto Gorlice znalazło się pośród 
321 wyróżnionych miejscowo-
ści, które w XI edycji Konkursu 

Gorlice to miasto przyjazne firmom!
Instytutu Europejskiego Biz-
nesu uzyskały tytuł Samorzą-
du Przyjaznego Firmom 2017. 
W tegorocznej edycji konkursu 
miejscowości, szansę na tytuł 
Miasto Przyjazne Firmom 2017 
miały miejscowości, w których 
siedziby miały minimum trzy 
firmy ocenione jako Brylanty 
Polskiej Gospodarki 2017. Do-
datkowo siedzibę w nich mu-
siało mieć minimum 10 dyna-
micznych firm, których wartość 
rynkowa wzrosła o minimum 
10 proc. w ciągu roku, uzysku-
jących tytuł Gepardów Biznesu. 
To duża nobilitacja dla naszego 

miasta! Bardzo dobrze świad-
czy to o Gorlicach i kondycji 
naszych firm! W rankingu wy-
przedziliśmy lokalne ośrodki 
takie jak m.in. Jasło, Nowy 
Targ czy Limanowa. Szczegól-
nie pragnę pogratulować i po-
dziękować właścicielom gorlic-
kich firm i przedsiębiorcom - to 
dzięki Wam znaleźliśmy się na 
tak wysokiej pozycji! Dziękuję, 
że decydujecie się prowadzić 
działalność właśnie w Gorli-
cach – mówi Burmistrz Miasta 
Gorlice Rafał Kukla.

Z przyjemnością informujemy, że 
Miasto Gorlice zostało laureatem 
Nagrody Samorządowej im. Nor-
berta Barlickiego w kategorii Jed-
nostka Samorządu Terytorialnego! 
Uroczyste wręczenie nagród sa-
morządowych odbyło się w piątek 
7 września br. w Krakowie. Na-
grodę odebrał Burmistrz Miasta 

Gorlice Rafał Kukla. Wyróżnienie 
to jest przyznawane osobom fi-
zycznym i prawnym związanym 
z samorządem terytorialnym, 
za działania na rzecz wspól-
not samorządowych w Polsce. 
Nagrody wręczane są tym, któ-
rzy w swojej pracy realizują 
ideę postępu i równości, odwo-
łując się do najlepszych tradycji 
promowanych przez przedwo-
jennego polityka Norberta Bar-
lickiego, który został zamor-
dowany w 1941 roku w obozie 
koncentracyjnym w Oświęcimiu. 
Patronat medialny nad te-
goroczną edycją Nagrody 
objął tygodnik „Przegląd”. 
Przyznane nagrody w po-
szczególnych kategoriach:
samorząd miejski: Witold Wró-

blewski - Prezydent Elbląga, 
samorząd powiatowy - Jerzy 
Żmijewski - Starosta Skarżyska,-
samorząd województwa - Mał-
gorzata Ochęduszko - Ludwik 
(Członek Zarządu Województwa 
Śląskiego), jednostka samorządu 
terytorialnego - Miasto Gorlice, 
organizacja pozarządowa - Sto-
warzyszenie Kuźnica, Kraków, 
całokształt działań na rzecz sa-
morządu terytorialnego - Janusz 
Żmurkiewicz - Prezydent Świnio-
ujścia, Członek Zarządu Związku 
Miast Polskich, firma przyjazna 
samorządowi - LogicSynergy sp. 
z o.o., Kraków.
W poprzednich latach laureata-
mi nagrody w kategorii JST były 
m.in. Świdnica, Tychy i Zielona 
Góra.

Miasto Gorlice laureatem Nagrody 
Samorządowej im. Norberta Barlickiego

ZOSTAŃ W GORLICACH

„Zostań w Gorlicach” to kampania 
społeczna przygotowana przez 
Miasto Gorlice we współpracy z 
lokalnymi przedsiębiorcami i skie-
rowana do uczniów wszystkich 
gorlickich szkół. Chcemy zatrzy-
mać młodych uczniów w naszym 
mieście, zainspirować do wyboru 
dalszej ścieżki edukacyjnej – 
mówi Burmistrz Rafał Kukla.
Bodźcem do realizacji projektu 
były rozmowy z przedsiębior-
cami, którzy wskazywali brak 
wykwalifikowanej kadry pracow-
niczej, gotowej podjąć pracę w 
Gorlicach. W czerwcu tego roku 
do szkół oraz działających w na-
szym mieście firm wystosowane 
zostały listy intencyjne zachęca-

jące do wzięcia udziału w kampa-
nii „Zostań w Gorlicach”.
9.10 br. w Domu Polsko – Sło-
wackim odbyło się spotkanie 
inaugurujące projekt w którym 
wzięli udział przedstawiciele 
wszystkich Miejskich Zespołów 
Szkół, wszystkich szkół średnich z 
terenu Gorlic oraz przedstawiciele 
firm, które weszły we współpra-
ce z Miastem Gorlice czyli: NIUW 
Glinik, Kuźnia Glinik, MEKANIKA, 
TLC, SAINT GOBAIN - Oddział 
ADFORS Polska i Severt.
Wierzę, że prezentacja lokalnych, 
prężnie działających przedsię-
biorstw pod kątem profilu ich 
działalności oraz oferty i możli-
wości zatrudnienia, jest tym co 
młodych ludzi zatrzyma w na-

szym mieście bądź sprawi, że w 
przyszłości to właśnie w Gorlicach 
będą chcieli podjąć pracę – mówi 
Rafał Kukla. Miasto potrzebuje 
ludzi młodych, a pracodawcy po-
trzebują nowych, wykształconych 
pracowników. Mam nadzieję, że 
dzięki takim działaniom, wspól-
nie uda się zmniejszyć zjawisko 
odpływu młodych ludzi - dodaje 
burmistrz.
Jako pierwsze z działań, zaplano-
wano spotkania przedstawicieli 
firm z doradcami zawodowymi 
pracującymi w szkołach, orga-
nizację wizyt zainteresowanych 
uczniów w zakładach pracy, or-
ganizację „Dni otwartych” w gor-
lickich firmach, a także spotkania 
z rodzicami uczniów, a przede 
wszystkim akcje informacyjne 
propagujące gorlickie firmy, ich 
profil produkcyjny oraz możliwo-
ści znalezienia w nich atrakcyjnej 
pracy. Serdecznie dziękujemy 
wszystkim firmom i szkołom za 
włączenie się w akcję. Zostańcie 
w Gorlicach - tu zbudujmy naszą 
przyszłość. 
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Przejazd rowerowy 
w ramach Mobility Week
21 września br. z gorlickie-
go Rynku wystartował rajd 
rowerowy w ramach Mobili-
ty Week. Razem promowa-
liśmy ekologiczny transport. 
Było to kolejne wydarze-
nie w ramach Tygodnia 
Zrównoważonego Trans-
portu. Dla wszystkich 
uczestników wydarzenia przy-
gotowaliśmy atrakcyjne zniżki 
do naszych miejsc partnerskich: 
Siłownie: G7; Fabryka Spor-
tu; Olimp. Lokale: Gęsia 

Skórka; U Połki i Allana; Del 
Piero; Karuzela Cafe; Toska-
nia Cafe; Darkpub; Kino Ko-
lory; Chili.
Prócz rajdu, w piątek i so-
botę można było za darmo 
poruszać się komunikacją. 
Serdecznie dziękujemy wszyst-
kim za udział w wydarzeniu i 
przypominamy, że do 30 wrze-
śnia trwa akcja zbiórki krwi w 
ramach Tygodnia Zrównoważo-
nego Transportu.

21 września br., po raz kolejny, 
do Gorlic zawitał pociąg retro. 
Podróżować można było lo-
komotywą parową Ty42-107 
z 1946 roku ze składem hi-
storycznych wagonów z lat 
1920 – 1963 typu  Bi, Bhixt. 

Pociąg kursował na trasie 
Nowy Sącz – Ptaszkowa – Gry-
bów – Stróże – Wola Łużańska 
– Gorlice – Zagórzany – Biecz 
– Gorlice – Biecz – droga po-
wrotna do Nowego Sącza.

Pociąg retro ponownie dotarł do Gorlic!

Marsz seniorów UZW drogami do niepodległości
1 października br., w Mię-
dzynarodowym Dniu Osób 
Starszych, na gorlickim Ryn-
ku zrobiło się biało-czerwo-
no. Przy Pawilonie Historii 
Miasta zgromadziło się stu 
słuchaczy Uniwersytetu Zło-
tego Wieku w Gorlicach, 
by na 100-lecie odzyskania 
niepodległości przez Polskę, 
wyruszyć na biało-czerwo-
ny marsz seniorów UZW 
drogami do niepodległości. 
Dominowały barwy narodo-
we - w elementach ubiorów 
i w biało-czerwonych cho-
rągiewkach, które wszyst-
kim uczestnikom wręczył 
burmistrz Gorlic, Rafał Ku-
kla, gratulując pomysłu i 
życząc udanego marszu. 
Po wysłuchaniu przejmujacej 
pieśni - Litanii pielgrzymstwa 
Adama Mickiewicza, w wy-
konaniu Czesława Niemena, 
ruszyli z pieśnią My pierwsza 

brygada na gorlicką Starówkę,  
by odczytywać drogi do niepod-
ległości zapisane w uliczkach 
naszego miasta - Mickiewicza, 
3 Maja, Piłsudskiego, Naruto-
wicza, tablica poświęcona Alek-
sandrowi hr. Skrzyńskiemu... Po 
tych drogach do Niepodległej 
prowadził tą rzeszę studentów 
Złotego Wieku, rektor - prze-
wodnik, Roman Dziubina.
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Dobiegły końca prace w obrę-
bie Góry Parkowej. W ramach 
inwestycji „Restauracja Parku 
Miejskiego im. Wojciecha Bie-
chońskiego” wykonano nowe 
poręcze, umocnienia skarp, 
nowe schody faszynowe, po-
mosty drewniane, wodospusty. 
 
Wyznaczono także trasy drew-
nianymi palisadami i odnowio-
no elementy sportowe.

Góra Parkowa otwarta dla spacerowiczów

Nowoczesne boisko przy MZS nr 6!
Dobiegła końca przebudowa bo-
iska szkolnego przy Miejskim Ze-
spole Szkół nr 6. Wraz z nowym 
rokiem szkolnym dzieci i młodzież 
zyskały piękne bezpieczne boisko. 
Udało nam się pozyskać fundu-
sze z programu „Małopolskie bo-
iska”! - mówi Burmistrz Rafał Ku-
kla. Dotychczasowa nawierzchnia 
była w opłakanym stanie - po-
pękane, wystające zagrażały 
zdrowiu dzieciaków. Nowe bo-
isko jest piękne, funkcjonalne 
i bardzo bezpieczne - kończy. 
Zadanie „Przebudowa boiska 
szkolnego przy Miejskim Zespole 
Szkół nr 6 przy ul. Hallera w Gor-
licach” obejmowało:
• demontaż płyt chodniko-

wych,
• wymianę podbudowy
• wykonanie płyty betonowej 

z odwodnieniem liniowym 
(włączenie do istn. kanaliza-
cji deszczowej)

• założenie nawierzchni pane-
lowo-elastycznej polipropyle-
nowej, montowanej z goto-
wych elementów,

• malowanie linii pól do gry: w 
piłkę ręczną, siatkówkę,

• dostawę i montaż wyposaże-
nia sportowego: bramki, ze-
staw do siatkówki,

• wykonanie piłkochwytów,
• uzupełnienie traktów pie-

szych i drogi dojazdowej (ko-
rekta)

• niwelację skarp i uporządko-
wanie zieleni niskiej w postaci 
pielęgnowanych trawników.

Projekt „Małopolskie Boiska” zre-
alizowano przy wsparciu finan-
sowym Województwa Małopol-
skiego. Wykonawcą robót była 
firma Speed Invest Sp. z o.o. 
Całkowita wartość inwe-
stycji 462 500 zł brutto, 
w tym dotacja 194 500 zł. 

Od początku września na 
Osiedlu „Korczaka”, przy MZS 
Nr 6 dostępne są nowe miej-
sca parkingowe pod MZS 
nr 6 - to poprawa wygody 
i bezpieczeństwa przy bu-
dynku szkoły i przedszkola. 
Potrzeba budowy parkingu przy 
ul. Hallera była zgłaszana przez 
mieszkańców m.in. w ostatnim 
Budżecie Obywatelskim. Na 
nowym parkingu znalazło się 

miejsce dla 12 samochodów. 
Plac został wykonany z kostki 
brukowej betonowej.
Odprowadzenie wód opado-
wych z placu postojowego i 
drogi dojazdowej odbywać się 
będzie poprzez nowe kraty ście-
kowe wraz z przykanalikami, 
podłączone do istniejącej kana-
lizacji. Roboty wykonał Miejski 
Zakład Usług Komunalnych w 
Gorlicach.

Są już nowe miejsca 
parkingowe przy MZS nr 6
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Dzięki tej inwestycji z krajobra-
zu Gorlic znikną szpecące rury 
przy ul. Bieckiej! 5 września br., 
w siedzibie MPGK przekazano 
plac budowy pod rozpoczę-
cie robót w ramach inwestycji 
związanej z przebudową magi-
strali ciepłowniczej w Gorlicach. 

To kolejny krok do poprawy es-
tetyki miasta – mówi Burmistrz 
Rafał Kukla - a co najważniejsze 
inwestycja ta ograniczy straty 
ciepła na przesyle aż w 70%! 
Jest to kolejna wielka in-
westycja, na którą Mia-
sto pozyskało miliony ze 

środków zewnętrznych. 
W rozpoczynającym się 
pierwszym etapie zadania 
przebudowana zostanie ma-
gistrala ciepłownicza na od-
cinku o długości 595 mb. (od  
komory K3 (zlokalizowanej 
w rejonie przemysłowym od 
strony Elektrociepłowni - do 
komory K5 (zlokalizowanej na 
terenie Osiedla „Mariampol”, 
do przejścia pod drogą 
krajową nr 28) oraz wykonana 
zostanie redukcja średnicy 
sieci ciepłowniczej 2 x DN 
500 w kanałach na sieć 
preizolowaną  2 x DN350. Do 
budowy ciepłociągu zostaną 
użyte rury preizolowane. 
W drugim etapie inwesty-
cji przewidziano demontaż 
estakady ciepłowniczej na 
całym jej odcinku i umiesz-
czenie ciepłociągu w gruncie. 

Pierwszy etap inwestycji bę-
dzie realizowany w termi-
nie od: 05.09.2018 r. do 
30.09.2019 r. Koszt realizacji 
pierwszego etapu zadania 
wynosi: 2 084 609,88 zł 
brutto. Wydatki kwalifikowane 
wynoszą : 1 694 804,78 zł. 
Inwestycja pn.: „Przebudowa 
odcinka magistrali ciepłow-
niczej w Gorlicach – Etap I” 
wykonywana będzie w ra-
mach Działania 1.5. Efektyw-
na dystrybucja ciepła i chłodu, 
w ramach Osi Priorytetowej I 
Zmniejszenie emisyjności go-
spodarki, Programu Operacyj-
nego Infrastruktura i Środowi-
sko Fundusz Spójności na lata 
2014-2020. Szacowany koszt 
całego zadania to 6 988 860,00 
zł brutto, a dofinansowanie to 
blisko 50% kosztów kwalifiko-
wanych.

Rozpoczyna się inwestycja za prawie 7 milionów zł

W budynku po dawnej ap-
tece przy ul. 3 Maja w Gor-
licach, trwają prace zwią-
zane z wymianą instalacji 
wewnętrznych, koniecznych 
do funkcjonowania nowo po-
wstającego Klubu Seniora. 
Jak już wcześniej informowa-
liśmy Miasto Gorlice znalazło 
się wśród 59 samorządów z 
całej Polski, które otrzymają 
środki z Ministerstwa Rodzi-
ny, Pracy i Polityki Społecz-
nej na utworzenie i wypo-
sażenie klubu dla seniorów. 
Na adaptację i wyposażenie 
pomieszczeń po aptece na ul. 3 
Maja 20 otrzymaliśmy maksy-
malne dofinansowanie w kwo-
cie 150.000 zł. Wkład własny 
miasta w realizowaną inwe-
stycję wyniesie 57 710,05 zł. 
 
W ramach zadania  lokal ten 

zostanie także przystosowa-
ny do potrzeb osób z nie-
pełnosprawnością.  
W obiekcie powstanie: po-
mieszczenie klubowe, ku-
chenne, rehabilitacji ruchowej 
i zaplecze techniczne koniecz-
ne do prowadzenia klubu. 

W Gorlicach powstaje Klub Seniora!

W związku z mało precyzyj-
nym przekazem zawartym w 
Gazecie Gorlickiej oraz wobec 
daleko posuniętej dezinforma-

potwierdza, że toczyło się po-
stępowanie w sprawie uznania 
za bezskuteczne wypowiedzenia 
umowy o pracę byłego kierow-
nika Wydziału Inwestycji i Roz-
woju UMG.W sprawie doszło 
do zawarcia ugody przed me-
diatorem, na podstawie której 
przede wszystkim były pracow-
nik zrezygnował z roszczenia 
o przywrócenie do pracy oraz 
odszkodowania za niesłuszne 
zwolnienie z pracy. Równocze-
śnie zmieniony został tryb roz-
wiązania umowy na porozumie-
nie stron oraz zadecydowano o 
wypłacie na rzecz pracownika 

Ugoda z byłym kierownikiem Wydziału IR

fo
t. 

Na
ta

lia
 P

ac
an

a 
- R

om
an

nagrody, równoważnej do tej 
którą otrzymałby w roku 2018, 
gdyby  nie rozwiązano z nim 
umowy o pracę.
Oznacza to, że Urząd Miejski nie 
przyznał słuszności odwołania 
byłego pracownika, ale w trak-
cie mediacji uznał za słuszne i 
sprawiedliwe, aby współpraca 
została zakończona na bardziej 
korzystnych dla pracownika za-
sadach. Tym samym plotki o 
uznaniu przez sąd, że rozwią-
zanie umowy było w jakikolwiek 
sposób wadliwe lub bezpod-
stawne pozostają gołosłowne.

cji, szerzonej w tym względzie 
przez G24, Urząd Miejski w Gor-
licach, odnosząc się do licznych 
zapytań w tym przedmiocie, 
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Gorlice. Inwestycję zrealizował 
Miejski Zakład Usług Komunal-
nych w Gorlicach.

Warsztaty dla młodzieżowych 
liderów profilaktyki

24 września br. w Miejskim 
Zespole Szkół Nr 5 odbyły 
się warsztaty młodzieżowych 
liderów profilaktyki. Uczestni-
czyły w nich 5-osobowe repre-
zentacje ze wszystkich pięciu 
szkół z terenu Miasta Gorlice. 
3-godzinne warsztaty, dla 
uczniów opracowane zostały 
z myślą o młodych ludziach 
chcących aktywnie działać w 
swoich szkołach w obszarze 
profilaktyki. Warsztaty miały 
m.in. za zadnie rozwijać umie-
jętności liderskie, wskazywać 
na czym polega sztuka bycia 
dobrym liderem oraz uczyć, 
jak skutecznie działać w gru-
pie i w swoim otoczeniu. Ce-
lem warsztatu było też wspie-
ranie aktywnych młodych 
osób poprzez przekazywanie 
im wiedzy oraz umiejętności, 
mających ułatwić prowadze-
nie działań oraz projektów 
w ich środowiskach dotyczą-

cych zdrowia i profilaktyki, w 
szczególności kształtowania 
właściwych postaw w stosunku 
do osób, które próbują „sia-
dać za kółkiem” po spożyciu 
substancji psychoaktywnych. 
Warsztaty przeprowadzi-
li trenerzy  Ula i Grzegorz  
Tokarczuk z Pracowni  Pro-
filaktyki GAUDIUM.www.
p r o f i l a k t y k a g a u d i u m . p l 
Zajęcia te stanowią część pro-
jektu profilaktycznego pn. 
”Promil nie jest przyjacielem, 
tylko do złego kusicielem” 
realizowanego przy wspar-
ciu finansowym Wojewódz-
twa Małopolskiego w ramach 
konkursu ofert na realizację 
zadań z zakresu zdrowia pu-
blicznego pn. „Profilaktyka i 
przeciwdziałanie uzależnie-
niom w 2018” realizowanego 
przez Miasto Gorlice wspólnie 
z Fundacją Collegium Pro-
gressus z Gródka n. Dunajcem. 

Przypominamy, że pumptrack 
to specjalnie przygotowany 
niewielki tor łączący jazdę i 
wszechstronny trening. Zbu-
dowany jest on z szybkich za-
krętów i muld. Wyrabia on u 
użytkowników refleks, zmysł 
równowagi oraz kondycję.
Podczas odbioru zadania od-
było się oficjalne otwarcie 
obiektu. Realizatorzy projektu 
pokazali zgromadzonym jak od-
powiednio jeździć po pumptrac-
ku oraz jakie ewolucje można 
na nim wykonać.
Zadanie zostało wykonane w 
ramach Budżetu Obywatelskie-

go miasta Gorlice. Podczas wy-
darzenia obecny był Burmistrz 
Miasta Gorlice Rafał Kukla oraz 
pomysłodawca projektu Bogu-
sław Dąbrowski.
Życzymy wszystkim niezapo-
mnianych wrażeń i bezpiecz-
nego korzystania z nowego 
pumptracka!

Pumptrack już otwarty!

W dniach 13. 09 – 03.10 br., 
w pięknie odnowionym holu  
Starostwa Powiatowego w 
Gorlicach, prace  plastyczne  
prezentowały dzieci z  Domu 
Rehabilitacyjno-Opiekuńczego 
Caritas z Gorlic, mieszczący się 
przy ul. M. Konopnickiej 21,  
kierowanego  przez Izabelę 
Marondel.
Wystawa pt. „ZIEMIA GOR-
LICKA”, zawiera około 20 prac 
przedstawiających urokliwe 
miejsca, zabytki naszej – ma-
łej ojczyzny- z:  Gorlic, Biecza, 
Siar, Owczar, Sękowej, Szym-
barku, i  Klimkówki.  
Autorami prac wykonanych 

w technikach: rysunkowych, 
malarskich, graficznych, łączo-
nych są:  Asia, Ela, Ola, Małgo-
sia, Beata, Wiesiu, Piotr, Karol, 
Zenek, Arkadiusz.
Ekspozycja powstała z inicjaty-
wy i pod kierunkiem Wacława 
Gabryela,-  artysty plastyka, 
instruktora, i nauczyciela pla-
styki, prowadzącego realizo-
wany w Ośrodku 
program Arteterapia – Terapia 
Sztuką. Terapia ta obejmuje 
następujące formy działal-
ności: wykonywanie różno-
rodnych dzieł plastycznych, i 
rzeźbiarskich, często o tema-
tyce regionalnej; udział w kon-

Wystawa plastyczna 
ZIEMIA GORLICKA

kursach plastycznych, a także 
ich inicjowanie; zajęcia inte-
gracyjne z dziećmi zdrowymi, 
i wspólne działania artystyczne 
- na terenie Ośrodka lub Gor-
lickich Szkół Podstawowych.           
Staramy się eksponować nasze 

prace w salach wystawowych, 
a także  w miejscach publicz-
nych, typu: urzędy, pawilony,  
aby mogli je zobaczyć: miesz-
kańcy, interesanci  i Wy pań-
stwo.
Wacław Gabryel                                                                                                       
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Pod koniec września, w związ-
ku z projektem „Łukasiewicz - 
Gorlice i wszystko jasne. 165. 
rocznica zapalenia lampy naf-
towej”, nasze miasto odwiedzili 
blogerzy podróżniczy - dzięki 
nim o Gorlicach usłyszą ludzie 
na całym świecie!
Podczas kilku dni nasi goście 
mieli wyjątkową okazję po-
znania bogatej historii nasze-
go regionu poprzez wizytę w 
lokalnych muzeach, bliższego 
poznania lokalnej kultury oraz 
zasmakowania w regionalnych 
produktach i potrawach.
Wydarzenie głównie skupiało 
się  wokół postaci Ignacego 

Łukasiewicza oraz jego osią-
gnięć w przemyśle naftowym, 
a także naftowej historii Gorlic 
i całej ziemi gorlickiej.
W naszym Study Tourze wzięli 
udział:

• Travelmonkey (Ukraina)
• Travelgeekery (Czechy)
• Eletsoja (Węgry)
• Photoandtravelling (Sło-

wacja)
• Paragon z podróży
• Mytavelaffairs
• Szpilki w plecaku
• Loswiaheros
• Nadia vs the world
• Zależna w podróży

W XXI wieku nie trzeba udo-
wadniać jak ważne są social 
media. Dzięki wizycie blogerów 
informacja o naszym mieście, 
Ignacym Łukasiewiczu oraz 
przemyśle naftowym już teraz 
trafiła do dziesiątek tysięcy od-
biorców.
Każdy z blogerów na bieżąco 
prowadził relację ze swojej wy-
prawy na Instagramie.
Zapraszamy do śledzenia na-
szych gości - niebawem może-
cie spodziewać się wpisów na 
blogach i kolejnych zdjęć na 
ich facebookowych i instagra-
mowych kontach. Jako pierw-
sza relacjami z Gorlic podzieliła 
się Mytravelaffairs, a opisała 
nas Tunde z  Élet sója blog.
Dzięki ich relacjom wieść o 
Gorlicach i Łukasiewiczu trafi 
do ludzi na całym świecie!
W sobotę – 29 września odbyło 
się wydarzenie pod nazwą „W 
stronę światła – Dzień i Noc z 
Łukasiewiczem”. W tym dniu 
mieszkańcy mogli bezpłatnie 

W STRONĘ ŚWIATŁA 
DZIEŃ I NOC Z ŁUKASIEWICZEM

odwiedzić Muzeum Regionalne 
PTTK im. Ignacego Łukasiewi-
cza oraz Skansen Przemysłu 
Naftowego „Magdalena”.
W Pawilonie Historii Miasta 
miała miejsce wystawa pamią-
tek naftowych, a przed gorlic-
kim Ratuszem została umiesz-
czona wystawa poświęcona 
Ignacemu Łukasiewiczowi oraz 
historii wydobycia ropy nafto-
wej. Dzień został uwieńczony 
spektakularnymi pokazami te-
atrów ognia z Polski, Słowacji  
oraz Węgier na gorlickim Ryn-
ku.
Wymienione wyżej działania 
są częścią projektu „Łukasie-
wicz - Gorlice i wszystko jasne. 
165. rocznica zapalenia lampy 
naftowej”, współfinansowane-
go ze środków Ministerstwa 
Spraw Zagranicznych RP w 
konkursie „Wsparcie wymiaru 
samorządowego i obywatel-
skiego polskiej polityki zagra-
nicznej 2018”.
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który dostępny jest na naszym 
Facebooku oraz Youtubie.
Spot można zobaczyć na 36 
kanałach. Będzie on także wy-
świetlany w regionalnej telewi-
zji słowackiej.
Zadanie realizowane w ramach 
Interregu doskonale zazębia 
się z wizytą blogerów w Gor-
licach. Dzięki temu promocja 
naszego miasta odbywa się na 
bieżąco zarówno w mediach 
tradycyjnych, czyli Telewizji 
(spot), oraz w Internecie (re-
lacje blogerów, którzy już nie-
dług oopublikują podróżnicze 
wpisy z naszego miasta!).
Film został realizowany w ra-
mach projektu Miasta Gorli-

Spot reklamowy w ogólnopol-
skich kanałach telewizyjnych 
– tego jeszcze nasze miasto 
nie miało! Można go było 
zobaczyć m.in. na Discovery, 
National Geographic, Animal 
Planete, Comedy Central, 
HGTV czy Ale Kino+! Trafili-
ście na reklamę Gorlic? 
Trzydziestosekundowy spot 
jest skróconą wersją  krótkie-
go filmu edukacyjno-promo-
cyjnego ukazującego najwięk-
sze atrakcje geoturystyczne 
pogranicza, rozwój przemysłu 
naftowego na Ziemi Gorlic-
kiej oraz historię wydobycia 
wód mineralnych i działalno-
ści uzdrowiskowej Bardejowa, 

Ponad milion osób zobaczyło 
spot o Gorlicach!

ce „Geoturystyka szansą na 
rozwój pogranicza polsko-
-słowackiego”, który uzyskał 
dofinansowanie z Programu 
Interreg V-A Polska – Słowa-

cja 2014-2020. Partnerem pro-
jektu jest Bardejów, z którym 
od 1999 roku łączy nas umowa 
partnerska.
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LIII SESJA RADY MIASTA GORLICE
27 września br. odbyła się LIII zwyczaj-
na sesja Rady Miasta Gorlice. Zgodnie z 
przyjętym porządkiem obrad radni przy-
jęli informację o sporządzeniu protokołu 
z obrad LI i LII sesji Rady Miasta Gorlice; 
wysłuchali Informacji Burmistrza Miasta za 
okres międzysesyjny od 16. 08. do 15. 09. 
2018r. i odpowiedzi na interpelacje zgło-
szone na LII sesji Rady Miasta Gorlice oraz 
podjęli 13 uchwał. Pięć dotyczyło uchwa-
lenia zmiany miejscowego planu zagospo-
darowania przestrzennego Miasta Gorlice. 
Cztery uchwały wyrażają zgodę na: zawar-
cie kolejnych umów dzierżawy; sprzedaż w 
drodze przetargu nieruchomości położonej 
przy ul. Garncarskiej; na zamianę nieru-
chomości położonej przy ul. Stawiska w fo

t. 
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Radni interpelują - Burmistrz odpowiada
Odpowiedzi na interpelacje z LII Sesji Rady Miasta Gorlice

Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwość 
interpelował w sprawie zapytań doty-
czących inwestycji planowanych przez 
Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych 
„EMPOL” Sp.  z o.o. na terenie Miasta 
Gorlice 
W odpowiedzi na Państwa interpelację zło-
żoną na sesji Rady Miasta Gorlice dnia 30 
sierpnia 2018 r., w sprawie zapytań dotyczą-
cych inwestycji planowanych przez Przedsię-
biorstwo Usług Komunalnych „EMPOL” Sp.  z 
o.o. na terenie Miasta Gorlice, a związanych 
z przetwarzaniem odpadów uprzejmie infor-
muję, iż nie posiadam wiedzy na temat obec-
nie podejmowanych działań przez ww. Spół-
kę. Poza faktami, znanymi z racji wydania 
decyzji z dnia 8 kwietnia 2016 r. o środowi-
skowych uwarunkowaniach dla przedsięwzię-
cia pn. „Budowa instalacji energetycznego 
wykorzystania frakcji palnych uzyskiwanych 
z przetwarzania odpadów w Gorlicach”, tut. 
Urząd ma wiedzę wyłącznie co do faktów 
związanych ze sprawą udzielenia przez Sta-
rostę Gorlickiego pozwolenia na budowę.    
Cała dokumentacja dotycząca decyzji znak: 
GK. 6220.14.2015 jest dostępna do wglądu  
w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mienia 
Urzędu Miejskiego w Gorlicach. 
Burmistrz Miasta Gorlice jako organ kom-
petentny do wydania decyzji o środowisko-
wych uwarunkowaniach, przy jej wydawaniu 
działał w oparciu o obowiązujące przepisy 
prawne i na ich podstawie wydał decyzję. 
Wskazać należy, że gdyby przy braku prze-
słanek do odmowy wydania decyzji, stosow-
nej nie wydano, działanie to pozostawałoby 
niezgodne z prawem. Inwestycja ta nie jest 
inwestycją gminną, Burmistrz Miasta Gorlice 
na jej realizację lub odstąpienie od niej nie 
ma wpływu.
Klub interpelował w sprawie niewyko-
rzystanego urlopu wypoczynkowego 
Burmistrza Miasta Gorlice oraz Z-cy 
Burmistrza Miasta Gorlice
Odpowiadając na Państwa interpelację, zgło-
szoną podczas Sesji Rady Miasta Gorlice w 
dniu 30 sierpnia 2018 r. w sprawie niewyko-
rzystanego urlopu wypoczynkowego Burmi-
strza Miasta Gorlice oraz Z-cy Burmistrza Mia-
sta Gorlice informuję, że zarówno Burmistrz 
Miasta Gorlice jak i jego Zastępca posiadają 
niewykorzystane urlopy wypoczynkowe za 
2016 i 2017 rok. Wykorzystywanie zaległych 
urlopów następuje systematycznie w trakcie 
całego roku. Przykładowo Burmistrz Miasta w 
miesiącach lipiec – sierpień br. przebywał na 
18 dniach urlopu wypoczynkowego.
Wskazać również należy, że tematyka wy-

korzystywania urlopów wypoczynkowych w 
Urzędzie Miejskim w Gorlicach, ze szczegól-
nym uwzględnieniem osoby Burmistrza Mia-
sta była przedmiotem kontroli Państwowej 
Inspekcji Pracy w czerwcu i lipcu br. Kontro-
la potwierdziła występowanie zaległości w 
wykorzystywaniu urlopów Burmistrza oraz 
Zastępcy Burmistrza. Szczegółowa analiza 
dokonana przez PIP nie wykazała natomiast 
celowego naruszania praw pracowniczych, 
skutkującego wszczęciem postępowania o 
wykroczenie w związku z nieprzestrzeganiem 
przepisów Kodeksu pracy.
Klub interpelował także w sprawie 
udzielenia informacji o kosztach jakie 
w obecnej kadencji poniosło Miasto 
Gorlice oraz jednostki organizacyjne i 
budżetowe w zakresie organizacji im-
prez
W odpowiedzi na interpelację zgłoszo-
ną na LII sesji Rady Miasta Gorlice w dniu 
30.08.2018r. dotyczącą udzielenia informacji 
jakie koszty w obecnej kadencji poniosło 
Miasto Gorlice oraz jednostki organizacyjne 
i budżetowe w zakresie organizacji imprez 
uprzejmie informuję, że każdy projekt budże-
tu miasta zawierał wykaz planowanych spo-
tkań, uroczystości,  imprez sportowych, kul-
turalnych, plenerowych i innych, jak również 
koszt ich organizacji. Ponadto każdy projekt 
budżetu był referowany i dyskutowany na 
Komisjach Rady Miasta przed jego uchwa-
leniem przez Radnych Rady Miasta Gorlice 
na sesji budżetowej. W trakcie roku budże-
towego wszelkie zmiany w budżecie także 
omawiane były na Komisjach i uchwalane 
na sesjach Rady Miasta. Dotyczy to również 
wprowadzenia do budżetu organizacji „Strefy 
Kibica” – zmiana ta, choć po burzliwej dysku-
sji na sesji w rezultacie uchwalona przez Pań-
stwa Radnych. Pragnę również przypomnieć, 
że wspomniany przez Państwa w interpelacji 
Festiwal Światła organizowany był w 90 % 
ze środków europejskich i budżetu państwa 
pozyskanych przez Miasto Gorlice. Temat 
tych jak i innych środków pozyskanych przez 
Miasto Gorlice także omawiany był na Komi-
sjach i sesjach Rady Miasta. W związku z po-
wyższym wnikliwa analiza przedstawianych 
projektów budżetu, ich zmian, omawianie na 
Komisjach i sesjach Rady Miasta na pewno 
pozwoliła Państwu w pełni zapoznać się z wy-
datkami ponoszonymi przez Miasto Gorlice na 
organizację spotkań, imprez i uroczystości, w 
których również część Państwa Radnych od-
powiadając na zaproszenia uczestniczyła.
Kolejna interpelacja dotyczyła udziele-

nia szczegółowej informacji o wszelkich 
działaniach jakie zostały podjęte przez 
Burmistrza Miasta Gorlice w związku z 
nielegalnym składowaniem odpadów 
na terenie byłej Rafinerii Nafty „Glimar” 
w Gorlicach, poniżej przedstawiam 
przebieg dotychczasowych działań.  
W odpowiedzi na Państwa interpelację złożo-
ną na sesji Rady Miasta Gorlice dnia 30 sierp-
nia 2018 r., w sprawie udzielenia szczegóło-
wej informacji o wszelkich działaniach jakie 
zostały podjęte przez Burmistrza Miasta Gor-
lice w związku z nielegalnym składowaniem 
odpadów na terenie byłej Rafinerii Nafty 
„Glimar” w Gorlicach, poniżej przedstawiam 
przebieg dotychczasowych działań.  
Pismem z dnia 1 czerwca 2017 r. (kopia w 
załączeniu), po pojawieniu się podejrzeń, że 
na terenie byłej Rafinerii Nafty „Glimar” przy 
ul. Wyszyńskiego w Gorlicach mają miejsce 
niepokojące z punktu widzenia bezpieczeń-
stwa środowiska naturalnego działania, 
poinformowano o tym Małopolskiego Woje-
wódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska 
oraz Regionalnego Dyrektora Ochrony Śro-
dowiska w Krakowie. Zaznaczyć należy, że 
wówczas nie mieliśmy wiedzy, że następuje 
tam składowanie odpadów, a co za tym idzie 
obowiązkiem Burmistrza Miasta Gorlice było 
zawiadomienie organów zgodnie z kompe-
tencjami wynikającymi z ustawy o zapobie-
ganiu szkodom w środowisku.  Ze względu na 
niepodejmowanie działań przez ww. organy 
podjęto decyzję o przeprowadzeniu kontroli 
interwencyjnej w stosunku do użytkownika 
wieczystego nieruchomości, tj. w stosunku 
do ISAD Sp.  z o.o.  z siedzibą w Gliwicach, 
w oparciu o przepisy ustawy Prawo ochrony 
środowiska, ustawy o swobodzie działalności 
gospodarczej oraz w związku z art. 26 ust. 1 
i 2 ustawy o odpadach.  
Sytuacja ujawniona już podczas pierwszego 
dnia kontroli, tj. 26 czerwca 2017 r. spo-
wodowała, że niezwłocznie został zaalar-
mowany Małopolski Wojewódzki Inspektor 
Ochrony Środowiska, Wojewódzkie Centrum 
Zarządzania Kryzysowego w Krakowie, Sta-
rosta Gorlicki, Komenda Powiatowa Policji w 
Gorlicach, Komenda Powiatowa Państwowej 
Straży Pożarnej w Gorlicach, którym przeka-
zano informację o bardzo dużych ilościach 
odpadów zmagazynowanych na terenie by-
łej rafinerii oraz o dokonanym ustaleniu na 
podstawie informacji udzielonej przez przed-
stawiciela ISAD Sp. z o.o. obecnego podczas 
kontroli, że odpady zostały sprowadzone i 
zdeponowane przez Biuro Finansowe MUL-

TIBEST J. Gąsior, S. Witalińska-Gąsior Spółkę 
Jawną na terenach wydzierżawianych przez 
tę Spółkę od użytkownika wieczystego przed-
miotowej nieruchomości. Również niezwłocz-
nie (pismem z dnia 27.06.2017 r.) zawiado-
miono Prokuraturę Rejonową w Gorlicach o 
podejrzeniu popełnienia przestępstwa ściga-
nego z urzędu. Z dniem 27 czerwca 2017 r. 
Małopolski Wojewódzki Inspektor Ochrony 
Środowiska przystąpił do kontroli Spółki MUL-
TIBEST, natomiast przedstawiciele Burmistrza 
Miasta Gorlice kontynuowali kontrolę ISAD 
Sp.  z o.o. w odniesieniu do nieruchomości 
pozostających w jej użytkowaniu, położonych 
w obrębie byłej rafinerii, sprawdzając czy nie 
następuje składowanie lub magazynowa-
nie odpadów również na działkach, których 
ISAD Sp.  z o.o. nie wydzierżawiła innym 
podmiotom. Pismem z dnia 3 lipca 2017 r. 
Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska 
w Krakowie Delegatura w Nowym Sączu w 
odpowiedzi na nasze pismo z 1 czerwca 2017 
r. poinformował,  że prowadzone są czynno-
ści w sprawie odpadów nagromadzonych na 
terenie byłej rafinerii w Gorlicach oraz, że w 
ramach prowadzonych działań rozpoczęto 
kontrolę firmy Biuro Finansowe MULTIBEST 
J. Gąsior, S. Witalińska-Gąsior Spółki Jawnej, 
jak również o tym, że o wynikach kontroli i 
podjętych działaniach zostaniemy poinformo-
wani po ich zakończeniu. 
Pismem z dnia 5 lipca 2017 r. Prokuratura Re-
jonowa w Gorlicach zawiadomiła Burmistrza 
Miasta Gorlice, jako organ zawiadamiający o 
przestępstwie, że postanowieniem z dnia 28 
czerwca 2017 r. wszczęte zostało śledztwo 
pod sygnaturą PR Ds. 936.2017 w sprawie 
nielegalnego składowania odpadów przez 
osoby prowadzące działalność gospodarczą 
w postaci  Biura Finansowego MULTIBEST J. 
Gąsior, S. Witalińska-Gąsior Sp. J., na tere-
nie nieruchomości przy ul. Wyszyńskiego w 
Gorlicach.  
Ze względu na kompetencje wójta, burmi-
strza lub prezydenta miasta wynikające z 
art. 26 ust. 2 ustawy o odpadach  w zakresie 
składowania lub magazynowania odpadów w 
miejscu na ten cel nieprzeznaczonym, będąc 
świadomym, że po zakończeniu czynności 
kontrolnych przez WIOŚ w Krakowie spra-
wa zostanie nam przekazana do załatwie-
nia zgodnie z kompetencjami oraz mając 
na względzie, iż właśnie trwa kontrola w 
miejscu nagromadzenia opadów, która jest 
prowadzona przez wyspecjalizowany organ 
ochrony środowiska, pismem z dnia 13 lipca 
2017 r. zwrócono się do tego WIOŚ z proś-

Gorlicach; przystąpienie do porozumienia 
w sprawie przyjęcia zarządzania odcin-
kiem drogi wojewódzkiej nr 993. Podjęto 
też uchwały w sprawie: zwołania Zebrania 
Ogólnego Mieszkańców Zarządu Osiedla Nr 
6 Zawodzie, w celu wyboru Przewodniczą-
cego Zarządu Osiedla ; zmiany Uchwały Nr 
290/XX/2012 Rady Miasta Gorlice z dnia 
30 sierpnia 2012 roku w sprawie określe-
nia przystanków komunikacyjnych, których 
właścicielem, bądź zarządzającym jest Mia-
sto Gorlice, udostępnionych dla operatorów 
i przewoźników oraz warunków i zasad ko-
rzystania z tych obiektów; zmiany Budżetu 
Miasta Gorlice oraz Uchwały Budżetowej 
Miasta Gorlice na 2018r. oraz zmiany Wielo-
letniej Prognozy Finansowej Miasta Gorlice.



K U R I E R  G O R L I C K Iw r z e s i e ń  2 0 1 8

NR 9 (297) 2018 r. www.gorlice.pl |         www.facebook.com/gorlice 11

bą o pobranie próbek odpadów do badania 
oraz  o uwzględnienie kontroli zbiorników 
stacjonarnych. Powyższa prośba powodowa-
na była troską, o pozyskanie jak najlepsze 
dowodów do późniejszego wydania nakazu 
usunięcia przedmiotowych odpadów, jak 
również zidentyfikowania wszystkich źródeł 
ewentualnego zagrożenia wynikającego z 
potencjalnego magazynowania odpadów w 
zbiornikach stacjonarnych, nieprzeznaczo-
nych do tego celu. W odpowiedzi, pismem z 
dnia 26 lipca 2017 r., Wojewódzki Inspektorat 
Ochrony Środowiska w Krakowie Delegatura 
w Nowym Sączu poinformowała Burmistrza 
Miasta Gorlice, że laboratorium WIOŚ nie 
posiada akredytacji - zarówno w zakresie 
pobierania próbek odpadów, jak i wykony-
wania ich badań oraz, że zarówno pobieranie 
prób, jak i badania musiałyby zostać zlecone 
na zewnątrz do laboratorium posiadającego 
akredytację, a WIOŚ nie dysponuje środkami 
na ten cel. Ponadto w piśmie tym wskazano, 
że podczas kontroli ustalono, że w przewa-
żającej większości magazynowane odpady 
to szlamy, wodne popłuczyny farb, lakierów, 
odpady podestylacyjne oraz odpady opako-
waniowe po farbach/lakierach, jak również, 
że w ocenie WIOŚ nie zachodzi potrzeba 
przeprowadzania dodatkowych badań w tym 
zakresie. Wskazano również, że zbadanie za-
wartości zbiorników znajdujących się na tere-
nie byłej rafinerii wymaga specjalistycznego 
sprzętu do pobierania próbek, odpowiednich 
zabezpieczeń osób pobierających próbki i 
specjalistycznych uprawnień, których pra-
cownicy laboratorium WIOŚ nie posiadają. 
W związku z tym WIOŚ nie ma możliwości 
wykonać przedmiotowych badań.  
Pismem z dnia 27 lipca 2017 r. Małopolski 
Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska 
wystąpił do Podkarpackiego Wojewódzkiego 
Inspektora Ochrony Środowiska w Rzeszowie 
z prośbą o przeprowadzenie w trybie pilnym 
kontroli następujących podmiotów: Firmy 
Usługowo-Handlowej „EKO-TOP” Sp. z o.o. z 
siedzibą w Rzeszowie ul. Hetmańska 120 , 
RAF-EKOLOGIA  Sp. z o.o. z siedzibą Jedlicze 
ul. Trzecieskiego 14 oraz LERG S.A. z siedzibą 
Pustków 3. Argumentując swoją prośbę wy-
stępujący przedstawił opis sytuacji na terenie 
byłej rafinerii w Gorlicach oraz wyjaśnił, że 
spółka ustalona jako właściciel zgromadzo-
nych odpadów nie posiada żadnych regulacji 
w zakresie gospodarki odpadami, jak również 
nie dysponuje kartami przekazania odpadów, 
czy też innymi dokumentami, na podstawie 
których można stwierdzić jak weszła w po-
siadanie tak dużych ilości odpadów. Ponadto 
wskazano, że wspólnik Spółki MULTIBEST 
przedstawił jedynie szereg listów przewozo-
wych i oświadczył, że z tymi listami odpady 
przyjechały na dzierżawione przez niego pla-
ce zlokalizowane na terenie byłej rafinerii w 
Gorlicach. Małopolski Wojewódzki Inspektor 
Ochrony Środowiska w Krakowie opisał rów-
nież w tym piśmie czego dotyczyły ww. listy 
przewozowe, które podzielił na trzy grupy:
1. Nadawca odpadów F.U.H. „EKO-TOP” Sp.  
z o.o. Rzeszów, odbiorca i miejsce przezna-
czenia Eko Stan Sp. z o.o. 38-320 Gorlice ul. 
Michalusa 1, przewożone odpady to odpady 
podestylacyjne, wodne popłuczyny farb, 
wodne szlamy farb, zestalone farby, gumy.
2. Nadawca odpadów RAF-EKOLOGIA Sp.  z 
o.o. Jedlicze, odbiorca Eko Stan Sp. z o.o.                      
ul. Chmielna 2/31, 00-020 Warszawa, miej-
sce odbioru Gorlice, przewożone odpady to 
ścieki przemysłowe.
3. Nadawca odpadów LERG S.A. 39-206 
Pustków , odbiorca i miejsce przeznaczenia 
Eko Stan Sp.  z o.o. 38-320 Gorlice, przewo-
żone odpady to ścieki przemysłowe. 
Ponadto w piśmie tym podano, że z ustaleń 
WIOŚ w Krakowie wynika, iż Eko Stan Sp.  

z o.o. nie prowadzi żadnej działalności w 
Gorlicach przy ul. Michalusa 1, jak również 
nie posiada uregulowań formalnoprawnych 
w zakresie gospodarki odpadami na terenie 
powiatu gorlickiego.  Małopolski Wojewódz-
ki Inspektor Ochrony Środowiska zwrócił się 
równocześnie o to, aby w przypadku stwier-
dzenia, że ostatnim posiadaczem przedmio-
towych odpadów są ww. podmioty, WIOŚ w 
Rzeszowie wszczął właściwe postępowanie 
administracyjne wobec tych firm i zobowią-
zał ich do usunięcia swoich odpadów z tere-
nu byłej rafinerii w Gorlicach w myśl art. 32 
ustawy o odpadach. 
Pismem z dnia 28 lipca 2017 r. Małopolski 
Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska 
poinformował Burmistrza Miasta Gorlice o 
wynikach kontroli Spółki MULTIBEST prze-
prowadzonej w dniach od 27 czerwca 2017 
r. do 20 lipca 2017 r. oraz przekazał skany 
posiadanych dokumentów w przedmiotowej 
sprawie do wykorzystania służbowego, jak 
również zwrócił się o podjęcie działań zgod-
nie z kompetencjami wynikającymi z art. 26 
ust. 2 ustawy o odpadach.
Stwierdzono wówczas, iż z uwagi na obraz 
Spółki MULTIBEST jaki wyłonił się z otrzy-
manych materiałów i informacji z WIOŚ w 
Krakowie Delegatury w Nowym Sączu należy 
liczyć się z tym, że Spółka ta, gdy otrzyma 
nakaz usunięcia przedmiotowych odpadów 
najprawdopodobniej tego nie dokona.  Opi-
nia ta była zbieżna z wyrażoną podczas wy-
stąpienia w Sejmie RP dnia 28 września 2017 
r., opinią Wiceministra Środowiska Pana Sła-
womira Mazurka, który stwierdził, że Spółka 
MULTIBEST która jest firmą „słupem”, gdy 
otrzyma nakaz usunięcia przedmiotowych 
odpadów najprawdopodobniej i tak się do 
niego nie zastosuje. 
Ustalenia poczynione przez służby Małopol-
skiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 
Środowiska i jego wystąpienie o kontrole 
firm, które mogą wciąż być odpowiedzialne 
za dużą część odpadów przywiezionych na 
teren byłej rafinerii w Gorlicach miały dla 
sprawy duże znaczenie, ponieważ dawały 
szansę na pociągnięcie do odpowiedzialno-
ści i usunięcie dużej części odpadów przez 
podmioty za te odpady odpowiedzialne, na 
ich koszt, a nie na koszt społeczeństwa w 
przypadku zastępczego wykonania nakazu 
usunięcia odpadów nierespektowanego przez 
adresata takiej decyzji. 
Niezależnie od powyższego, po otrzymaniu 
informacji o wynikach kontroli Biura Finan-
sowego MULTIBEST J. Gąsior, S. Witalińska-
-Gąsior Spółki Jawnej w zakresie magazyno-
wania odpadów na terenie byłej rafinerii w 
Gorlicach i przeanalizowaniu dokumentacji, 
Burmistrz Miasta Gorlice pismem z dnia 9 
sierpnia 2017 r. wszczął postępowanie admi-
nistracyjne zgodnie z kompetencjami wynika-
jącym z art. 26 ust. 2 ustawy o odpadach. 
Ponadto dnia 17 sierpnia 2017 r. wystosowa-
no wystąpienie do Prezesa Rady Ministrów, 
Poseł na Sejm RP Pani Barbary Bartuś, Po-
seł na Sejm RP Pani Elżbiety Borowskiej, 
Senatora RP Pana Stanisława Koguta, Wo-
jewody Małopolskiego Pana Piotra Ćwika, 
Marszałka Województwa Małopolskiego Pana 
Jacka Krupy, Głównego Inspektora Ochrony 
Środowiska, Ministra Środowiska, Ministra 
Sprawiedliwości z prośbą o pomoc z uwagi 
na skalę problemu z jakim się zetknęliśmy 
(kopie w załączeniu). Ponadto dnia 7 grudnia 
2017 r. wystąpiono do Agencji Bezpieczeń-
stwa Wewnętrznego z prośbą o podjęcie nie-
zbędnych czynności z uwagi na to, iż ujaw-
nione w trakcie prowadzonego postępowania 
informacje i fakty wskazują, że składowanie 
odpadów nosi znamiona przestępstwa (kopia 
w załączeniu). 
Dla przebiegu tego postępowania, a zwłasz-

cza dla ostatecznego rozstrzygnięcia, istotne 
były ustalenia jakich dokona Podkarpacki Wo-
jewódzki Inspektor Ochrony Środowiska oraz 
Prokurator Rejonowy w Gorlicach (zwłaszcza 
w zakresie źródeł pochodzenia odpadów). Pi-
smami z dnia 23 sierpnia 2017 r. zwrócono się 
do powyższych z prośbą o udzielenie przed-
miotowych informacji. 
W ramach postępowania prowadzonego 
przez Burmistrza Miasta Gorlice, które musi 
toczyć się według wszystkich reguł Kodeksu 
postępowania administracyjnego, który sta-
wia na prymat ochrony praw strony postepo-
wania, nawet w sytuacji, w której dopuszcza 
się ona rażącego naruszenia obowiązujących 
przepisów, zdecydowano, że zasadnym jest 
przeprowadzić dowód z oględzin miejsc nie-
przeznaczonych do składowania lub magazy-
nowania odpadów. 
Dlatego też – mając na uwadze konieczność 
koordynacji działań wszystkich zaangażowa-
nych służb oraz przepływ informacji pomię-
dzy nimi - wydano w dniu 28 sierpnia 2017 
r. postanowienie o wyznaczeniu rozprawy 
administracyjnej oraz przeprowadzeniu do-
wodu z oględzin w sprawie składowania lub 
magazynowania odpadów w miejscu na ten 
cel nieprzeznaczonym  przez Biuro Finanso-
we MULTIBEST J. Gąsior, S. Witalińska-Gąsior 
Spółkę Jawną, tj. na terenie byłej rafinerii 
w Gorlicach. Równocześnie postanowieniem 
tym wezwano ISAD Sp.  z o.o. - użytkownika 
wieczystego nieruchomości,  do umożliwienia 
wejścia na wskazane w tym postanowie-
niu działki ewidencyjne, w celu dokonania 
wszechstronnych oględzin. 
Oddzielnym pismem z dnia 28 sierpnia 2017 
r. dokonano wezwania stron postępowania 
do udziału w rozprawie wyznaczonej na 5 
dni, tj. 28 i 29 wrzesień 2017 r. oraz 2, 3 i 
4 październik 2017 r. Termin rozprawy został 
ustalony w ten sposób, że nawet w sytuacji, 
gdy strony celowo nie odbiorą skierowanej do 
nich korespondencji z Urzędu Miejskiego w 
Gorlicach, przeprowadzenie rozprawy będzie 
możliwe zgodnie z art. 92 kpa. Mając bowiem 
na uwadze charakter sprawy, a w szczegól-
ności stron postępowania, nie można było 
zakładać, że jakakolwiek korespondencja od-
bierana będzie  przez strony na bieżąco, co 
potwierdziły późniejsze ich działania. W tym 
stanie rzeczy wcześniejsze wyznaczenie za-
planowanych czynności procesowych zamiast 
przyspieszyć rozpoznanie sprawy, mogło w 
rzeczywistości doprowadzić do ich wydłu-
żenia, bądź to poprzez konieczność powtó-
rzenia czynności, bądź poprzez wykonanie 
czynności z istotnym naruszeniem przepisów 
proceduralnych. 
Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowi-
ska w Rzeszowie pismem z dnia 28 sierpnia 
2017 r. (data wpływu do Urzędu Miejskiego 
w Gorlicach 01.09.2017 r.) przedstawił usta-
lenia z kontroli wymienionych wcześniej firm. 
Zgodnie z treścią ww. pisma w przypadku 
F.U.H. „EKO-TOP” Sp. z o.o. z Rzeszowa na 
podstawie analizy listów przewozowych prze-
kazanych przez WIOŚ w Krakowie Delegatura 
w Nowym Sączu i okazanych w trakcie kon-
troli kart przekazania odpadów wyciągnięto 
wniosek, że dokumenty te nie są spójne i 
nie korespondują ze sobą. W trakcie kontroli 
wszystkich trzech firm WIOŚ w Rzeszowie 
stwierdził nieprawidłowości, niemniej jednak 
ustalenia z kontroli, zdaniem tego organu, nie 
dały podstaw do wszczęcia postępowania w 
sprawie wstrzymania działalności posiadacza 
odpadów na podstawie art. 32 ustawy z dnia 
14 grudnia 2012 r. o odpadach. Zaznaczyć 
należy, że według listów przewozowych, 
które otrzymał ww. organ od Małopolskiego 
Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środo-
wiska, skontrolowane przez niego trzy firmy 
(FUH „EKO-TOP” Sp.  z o.o., RAF-EKOLOGIA 

Sp. z o.o., LERG S.A.) mogą odpowiadać za 
znaczne ilości odpadów i ścieków, które trafi-
ły na teren byłej rafinerii w Gorlicach. 
W piśmie tym podano również, że o usta-
leniach kontroli i podjętych działaniach 
pokontrolnych poinformowano Głównego 
Inspektora Ochrony Środowiska  i Małopol-
skiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 
Środowiska, oraz zaznaczono, że dla kom-
pleksowego załatwienia sprawy zasadnym 
jest przeprowadzenie kontroli następujących 
podmiotów:
1.Eko Stan Sp. z o.o. ul. Chmielna 2/31, 00-
020 Warszawa,
2.Q FUTURE Sp. z o.o. ul. Chmielna 2/31, 00-
020 Warszawa,
3.OTI Sp. z o.o. Sp. K. ul. B. Limanowskiego 
24/2, 30-534 Kraków,
4.EKOSERWIS Sp. z o.o. Szczecin, ul. Mil-
czańska 2. 
Równolegle miały miejsce inne działania w 
związku z rozszczelnieniem się jednego ze 
zbiorników stacjonarnych dzierżawionych 
przez Spółkę MULTIBEST (zbiornik D14 o 
poj. 208 m3), w którym jak się okazało rów-
nież zgromadzone zostały odpady przez ww. 
Spółkę. Rozszczelnienie nastąpiło dnia 13 
sierpnia 2017 r. W tym też dniu zebrał się 
sztab kryzysowy, został wezwany Pan Józef 
Gąsior wspólnik Spółki MULTIBEST, który 
zobowiązał się przy zebranych, że do końca 
sierpnia 2017 r.  zbiornik D14, jak i pozostałe 
trzy sąsiadujące zbiorniki, w których również 
stwierdzono magazynowanie substancji nie-
wiadomego pochodzenia, zostaną opróżnio-
ne (na tę okoliczność została spisana notatka 
służbowa). WIOŚ w Krakowie Delegatura 
w Nowym Sączu w związku z powyższą sy-
tuacją pobrał próbki do badań ze zbiornika 
retencyjnego na terenie oczyszczalni ścieków 
rafinerii w Gorlicach oraz z zastoiny zlokalizo-
wanej przy wylocie z oczyszczalni. Na pod-
stawie wyników badania tych próbek organ 
ten wskazał, że należy przyjąć, iż w zbiorniku 
D14 jest poprocesowy kwas siarkowy. O tych 
ustaleniach poinformował Burmistrza Miasta 
Gorlice pismem z dnia 30 sierpnia 2017 r. W 
związku z tym, że Spółka MULTIBEST nie wy-
wiązała się ze złożonego ustnie zobowiązania 
dotyczącego opróżnienia zbiorników do koń-
ca sierpnia 2017 r. Burmistrz Miasta Gorlice 
pismem z dnia 5 września 2017 r. zawiadomił 
Spółkę MULTIBEST o częściowym zakończe-
niu postępowania dowodowego w sprawie, a 
to w zakresie składowania odpadu w postaci 
poprocesowego kwasu siarkowego, zmaga-
zynowanego w zbiorniku D14, mieszczącym 
się na dz. nr 517/215 przy ul. Wyszyńskie-
go w Gorlicach, dzierżawionym od Spółki 
ISAD. Poinformowano równocześnie strony 
postępowania, że mogą w terminie 3 dni od 
otrzymania zawiadomienia zapoznać się z 
dokumentami sprawy i się do nich odnieść 
(zgodnie  z art. 10§1 kpa). Odebranie przez 
ostatnią ze stron nastąpiło 25 września 2017 
r.  Wcześniej, to jest dnia 20 września 2017 
r. podczas czynności prowadzonych przez 
Prokuraturę Rejonową w Gorlicach na terenie 
byłej rafinerii w Gorlicach w związku z przed-
miotową sprawą, które odbywały się przy 
udziale WIOŚ w Krakowie, PPSP w Gorlicach, 
KPP w Gorlicach i w których uczestniczyli pra-
cownicy Starostwa Powiatowego w Gorlicach 
i Urzędu Miejskiego w Gorlicach powzięto 
informację, że zawartość zbiornika D14 zo-
stała przepompowana do dwóch zbiorników 
O2 i O4 pozostających w użytkowaniu ISAD 
Sp.  z o.o., z uwagi na nieusunięcie odpadu 
przez Spółkę MULTIBEST. ISAD Sp.  z o.o. 
poinformowała o tym fakcie WIOŚ w Krako-
wie Delegaturę   w Nowym Sączu, natomiast 
nikt nie poinformował o tym prowadzącego 
postępowanie Burmistrza Miasta Gorlice. 
Pismo z dnia 15.09.2017 r. ISAD Sp. z o.o. 
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przekazane do WIOŚ w Krakowie Delegaturę 
w Nowym Sączu Urząd Miejski w Gorlicach 
pozyskał dopiero podczas rozprawy admi-
nistracyjnej dnia 28.09.2017 r., w związku 
z zapytaniem zadanym w tej kwestii przed-
stawicielowi ww. Spółki. Podczas czynności 
Prokuratury Rejonowej w Gorlicach w dniu 
20 września 2017 r. służby PPSP w Gorlicach 
dokonały kontroli zawartości m.in. zbiornika 
D14, który okazał się pusty oraz zbiorników 
O2 i O4 o poj. 330 m3 każdy, w których pod-
czas tej kontroli nie stwierdzono obecności 
substancji. W tym miejscu należy zaznaczyć, 
że czynności kontrolne odbywały się przy za-
chmurzonej pogodzie, a możliwość kontroli 
zawartości zbiorników jedynie przez górny 
właz utrudniały ocenę zawartości zbiorni-
ków, zwłaszcza gdy poziom substancji wy-
nosił połowę lub mniej objętości zbiornika. 
Ustalenia te spowodowały, że wydanie de-
cyzji co do opróżnienia zbiornika D14 stało 
się bezprzedmiotowe. Niemniej jednak pod-
czas rozprawy administracyjnej prowadzonej 
przez Urząd Miejski w Gorlicach, w związku z 
kategorycznym twierdzeniem przedstawicie-
la ISAD Sp.  z o.o.  że zawartość zbiornika 
D14 została ze względów bezpieczeństwa 
przepompowana do dwóch wskazanych 
zbiorników O2 i O4 i wciąż się tam znajdu-
je, poproszono służby PPSP w Gorlicach o 
ponowną kontrolę tych zbiorników. Została 
ona przeprowadzona dnia 29 września 2017 
r. w godzinach południowych przy dobrym 
oświetleniu i wykazała, że w obu zbiornikach 
znajduje się substancja (w jednym około 
1/3 objętości, w drugim ok. ¼ objętości). 
Ze względu na zmianę lokalizacji odpadu 
(przepompowanie cieczy do zbiornika zloka-
lizowanego na terenie nie wydzierżawianym, 
ale pozostającym w dyspozycji ISAD Sp. z 
o.o.), działając zgodnie z art. 10§1 Kpa pi-
smem z dnia 5 października 2017 r. poinfor-
mowano stronę o możliwości zapoznania się 
i wypowiedzenia co do zebranych dowodów 
i materiałów w siedzibie Urzędu Miejskiego                            
w Gorlicach w terminie 2 dni od otrzymania 
zawiadomienia. 
Dnia 6 października 2017 r. powzięto infor-
mację, iż zbiornik O-2 uległ rozszczelnieniu,                             
a wyciekająca zawartość zbierająca się w 
wannie jest przepompowywana do poło-
żonego w obrębie tego samego obmurza 
zbiornika O-1, co potwierdza pismo PSP w 
Gorlicach z dnia 09.10.2017 r. Przywołany 
stan rzeczy został stwierdzony również przez 
pracowników Urzędu Miejskiego w Gorlicach. 
W okolicznościach wskazanych powyżej, na 
podstawie zgromadzonego materiału, 16 
października 2017 r. wydano decyzję czę-
ściową nakazującą spółce Biuro Finansowe 
MULTIBEST usunąć niezwłocznie odpad w 
postaci poprocesowego kwasu siarkowego 
zmagazynowanego                               w 
zbiornikach oznaczonych jako O-1 i O-4, 
usytuowanych na dz. nr 517/217, położonej 
przy ul. Wyszyńskiego w Gorlicach (kopia w 
załączeniu).  Pomimo wcześniejszych infor-
macji, dotyczących braku specjalistycznego 
sprzętu do pobierania próbek, odpowiednich 
zabezpieczeń osób je pobierających i spe-
cjalistycznych uprawnień, dnia 20 września 
2017 r. w ramach czynności prowadzonych 
przez Prokuraturę Rejonową w Gorlicach, 
służby Wojewódzkiego Inspektoratu Ochro-
ny Środowiska w Krakowie przy pomocy Pań-
stwowej Powiatowej Straży Pożarnej w Gor-
licach dokonały pobrania próbek odpadów 
z niektórych pojemników, celem wykonania 
badań identyfikacyjnych w podczerwieni oraz 
chromatograficznych GC-MS. 
Z informacji zamieszczonej w uzasadnieniu 
decyzji Małopolskiego Wojewódzkiego In-
spektora Ochrony Środowiska z dnia 30 maja 
2018 r. znak: NI.7062.1.64.2017.EOK wyni-

ka, że w pobranych próbkach odpadów wy-
kryto m.in. takie związki jak: ksylen, styren, 
fenol, naftalen, cykloheksan, dioksan (1,4 
– dioksan) toluen. Podczas powyższych czyn-
ności pobrane zostały również próbki gleby. 
Poboru próbek gleby dokonano w sąsiedz-
twie „dołów mazutowych” mieszczących się 
na dz. nr 517/260. W próbkach pobranych w 
bezpośrednim sąsiedztwie ziemnych niecek 
(mieszczących się w pobliżu „dołów mazu-
towych”) stwierdzono, iż zawartość takich 
parametrów jak olej mineralny (C12-C35) 
oraz toluen przewyższa ich zawartość do-
puszczalną określoną Rozporządzeniem Mini-
stra Środowiska z dnia 1 września 2016 r. w 
sprawie sposobu prowadzenia oceny zanie-
czyszczenia powierzchni ziemi (Dz. U. 2016 
poz. 1395). Ponadto w poszczególnych prób-
kach przekroczone zostały również wartości 
dopuszczalne takich parametrów jak: cynk, 
kadm nikiel, ołów, benzyna (C6-C12) oraz 
znacząco są podwyższone wartości prawie 
wszystkich badanych parametrów w stosun-
ku do ich zawartości w próbie zerowej gleby. 
Wracając do decyzji częściowej Burmistrza 
Miasta Gorlice z dnia 16 października 2017 
r., którą nakazano spółce MULTIBEST usunąć 
w terminie do 7 listopada 2017 r. odpad w 
postaci poprocesowego kwasu siarkowego ze 
zbiorników stacjonarnych oznaczonych O-1 i 
O-4, usytuowanych na dz. nr 517/217, poło-
żonej przy ul. Wyszyńskiego w Gorlicach, w 
związku z nie zrealizowaniem nałożonego na 
ww. Spółkę obowiązku, pismem  z dnia 10 
listopada 2017 r. działając na podstawie art. 
15 § 1 ustawy z dnia 17 czerwca 1966 r. o 
postępowaniu egzekucyjnym w administracji, 
skierowano do zobowiązanego upomnienie, 
wzywające go do usunięcia odpadu w termi-
nie 7 dni od otrzymania upomnienia (kopia 
w załączeniu). Ze względu na brak reakcji 
ze strony spółki MULTIBEST na otrzymane 
upomnienie, przystąpiono do wszczęcia po-
stępowania przewidzianego dla egzekucji 
administracyjnej obowiązków o charakterze 
niepieniężnym. 
W ramach postępowania egzekucyjnego 
Burmistrz Miasta Gorlice, będący w przed-
miotowej sprawie zarówno wierzycielem jak 
i organem egzekucyjnym, wystawił dnia 18 
grudnia 2017 r. Tytuł wykonawczy oraz wy-
dał postanowienie z dnia 18 grudnia 2017 r. 
znak: GK.3160.1.2017 w sprawie wykonania 
zastępczego obowiązku polegającego na 
usunięciu odpadu w postaci poreakcyjnego 
kwasu siarkowego (kopia w załączeniu). Po-
stanowieniem tym wezwano również spółkę 
MULTIBEST do wpłacenia kwoty 180 000 zł 
tytułem zaliczki na koszty wykonania zastęp-
czego. 
Korespondencja skierowana do zobowiąza-
nego, zawierająca ww. tytuł wykonawczy 
oraz postanowienie nie została przez niego 
podjęta. Nie została ona również odebrana 
w czasie dwukrotnego awizowania przez 
Urząd Pocztowy. W tej sytuacji, zgodnie z 
art. 18 ustawy z dnia 17 czerwca 1966 r. o 
postępowaniu egzekucyjnym w administracji 
oraz art. 39 i art. 44 § 4 ustawy z dnia 14 
czerwca 1960 r. Kodeks postępowania admi-
nistracyjnego postanowienie wraz z tytułem 
wykonawczym uważa się za doręczone dnia 
15 stycznia 2018 r. Z uwagi na niewpłace-
nie zaliczki, pismem z dnia 16 lutego 2018 r., 
działając zgodnie z ustawą o postępowaniu 
egzekucyjnym w administracji, skierowano 
do zobowiązanego upomnienie (kopia w 
załączeniu). Zobowiązany po odebraniu upo-
mnienia zaliczki nadal nie wpłacił, natomiast 
przy piśmie przewodnim z dnia 3 marca 2018 
r. wystosował szereg pism skierowanych do 
Burmistrza Miasta Gorlice, i tak: złożył wnio-
sek o sporządzenie i doręczenie odpisów akt 
sprawy GK.6236.2.2017, wniosek o sporzą-

dzenie i doręczenie odpisu postanowienia z 
dnia 18 grudnia 2017 r., złożył zarzuty w spra-
wie prowadzonego postępowania egzekucyj-
nego dotyczące tytułu wykonawczego, złożył 
skargę na bezczynność dotyczącą braku re-
alizacji wniosku o sporządzenie i doręczenie 
odpisów z akt sprawy  GK.6236.2.2017 (przy 
czym nigdy taki wniosek do Urzędu Miejskie-
go nie wpłynął), złożył wniosek  o umorze-
nie postępowania o sygn. GK.6236.2.2017.  
Wszystkie powyższe czynności w ocenie tut. 
Urzędu miały na celu utrudnienie i skompli-
kowanie postępowania i czynności prowadzo-
nych przez Burmistrza Miasta Gorlice. Każdy 
z tych wniosków wymagał rozpatrzenia i pod-
jęcia dodatkowych czynności. Odpowiadając 
na powyższe wnioski sporządzono:
-postanowienie Burmistrza Miasta Gorlice z 
dnia 16 marca 2018 r., którym odmówiono 
wszczęcia postępowania administracyjnego 
w sprawie zarzutów, 
-pismo z dnia 19 marca 2018 r., którym prze-
kazano odpis postanowienia z dn. 18.12.2017 
r. znak: GK.3160.1.2017,
-pismo z dnia 21 marca 2018 r. w kwestii 
kontynuowania prowadzonego postępowania 
i barku przesłanek do jego umorzenia,
-pismo z dnia 26 marca 2018 r. przekazujące 
odpisy dokumentów, 
-pismo z dnia 27 marca 2018 r. przekazujące 
do Samorządowego Kolegium Odwoławczego 
w Nowym Sączu skargę spółki MULTIBEST 
na bezczynność wraz z niezbędną dokumen-
tacją,
-pismo z dnia 28 marca 2018 r. do Samorzą-
dowego Kolegium Odwoławczego w Nowym 
Sączu przekazujące pismo spółki MULTIBEST, 
o rozstrzygnięcie w zakresie przywrócenia 
terminu do wniesienia zażalenia na posta-
nowienie Burmistrza Miasta Gorlice z dnia 
18.12.2107 r. W tym samym czasie trwały 
rozpoczęte już wcześniej czynności związa-
ne z wyłonieniem wykonawcy zastępczego 
(przygotowanie SIWZ, przeprowadzenie po-
stępowania przetargowego) oraz pozyska-
niem środków zewnętrznych na usunięcie 
odpadu w postaci kwasu siarkowego (zło-
żenie wniosku o dotację z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska w Krakowie 
poprzedzone licznymi rozmowami Burmistrza 
Miasta Gorlice z Wojewodą Małopolskim, Ma-
łopolskim Wojewódzkim Inspektorem Ochro-
ny Środowiska, Wojewódzkim Funduszem 
Ochrony Środowiska w Krakowie). 
Możliwość złożenia przez Miasto  Gorlice 
wniosku o dotację  na powyższy cel wiązała 
się z koniecznością podjęcia odpowiednich 
uchwał przez Radę Nadzorczą Funduszu, 
zmieniających zasady udzielania dotacji, 
gdyż wówczas obowiązujące takiego przy-
padku nie przewidywały. Dnia 13 marca 2018 
r. pomiędzy Miastem Gorlice, a Miejsko-Prze-
mysłową Oczyszczalnia Ścieków Sp.  z o.o. w 
Oświęcimiu, została zawarta umowa na reali-
zację zadania pn. „Likwidacja zagrożenia dla 
środowiska poprzez usunięcie odpadu nie-
bezpiecznego w postaci poreakcyjnego kwa-
su siarkowego, zmagazynowanego w miejscu 
na ten cel nieprzeznaczonym tj. w dwóch 
zbiornikach stacjonarnych zlokalizowanych 
na terenie byłej Rafinerii Nafty „Glimar”, przy 
ul. Wyszyńskiego 2 w Gorlicach i poddanie go 
odzyskowi lub unieszkodliwianiu”, za kwotę 
412 500,00 zł. Na podstawie umowy dota-
cyjnej nr D/007/18/42 Wojewódzki Fundusz 
Ochrony Środowiska w Krakowie przyznał 
nam dotację w kwocie 381 944,44 zł (100% 
kosztów realizacji zadania netto). Wkład wła-
sny Miasta Gorlice to wysokość podatku VAT 
w kwocie 30 555,56 zł. Po podpisaniu umowy 
na realizację zadania polegającego na usu-
nięciu odpadu wystosowano odpowiednie za-
wiadomienia do spółki MULTIBEST informu-
jące o wyłonionym wykonawcy zastępczym. 

Odpad w postaci poreakcyjnego kwasu siar-
kowego został usunięty z dwóch zbiorników 
z terenu byłej rafinerii w ramach czynności 
egzekucyjnych, które miały miejsce w dniach 
od 22 marca 2018 r. do 12 kwietnia 2018 r. 
Usunięto 330 Mg odpadu, który został pod-
dany odzyskowi. Wszelkie czynności związa-
ne z usunięciem kwasu siarkowego zostały 
szczegółowo udokumentowane. Protokół z 
czynności egzekucyjnych zgodnie z ustawą o 
postępowaniu egzekucyjnym w administracji 
został przekazany zobowiązanemu tj. spółce 
MULTIBEST. Po zakończeniu czynności eg-
zekucyjnych przy piśmie z dnia 11 czerwca 
2018 r. przedłożono do Wojewódzkiego Fun-
duszu Ochrony Środowiska w Krakowie wy-
magane dokumenty i na ich podstawie środki 
w ww. kwocie 381 944,44 zostały przekazane 
z Funduszu Ochrony Środowiska do budżetu 
Miasta Gorlice. Pismem z dnia 25 czerwca 
2018 r. znak: GK. 6236.2.2017 spółka MUL-
TIBEST została zawiadomiona o zakończeniu 
czynności egzekucyjnych w drodze wykona-
nia zastępczego i o wykonaniu egzekwowa-
nego obowiązku na niej ciążącego, otrzymała 
wykaz kosztów wykonania zastępczego oraz 
wezwanie do uiszczenia kwoty 412 530 zł 
(łącznie koszty egzekucyjne) w terminie 30 
dni od otrzymania pisma wraz z pouczeniem, 
iż w przypadku niewpłacenia powyższej 
kwoty w wyznaczonym terminie, zostanie 
ona ściągnięta w trybie egzekucji admini-
stracyjnej należności pieniężnych (kopia w 
załączeniu). Ww. pismo Biuro Finansowe 
MULTIBEST J. Gąsior, S. Witalińska Gąsior 
Spółka Jawna z siedzibą przy ul. Szkolnej 48 
w Dąbrowie Górniczej otrzymało dnia 3 lipca 
2018 r. 
Dnia 16 lipca 2018 r. do Urzędu Miejskiego w 
Gorlicach wpłynęło pismo Spółki MULTIBEST, 
zatytułowane „Odwołanie od obowiązku za-
płaty kwoty 412 530,00 zł”. Ze względu na 
charakter tego pisma wystosowano do spółki 
MULITIBEST pismo z dnia 30 lipca 2018 r. 
wzywające do usunięcia braków formalnych 
poprzez sprecyzowanie wniosku w terminie 
7 dni od daty otrzymania pisma, pod rygo-
rem pozostawienia wniosku bez rozpatrzenia. 
Spółka MULITIBEST nie usunęła braków for-
malnych w wyznaczonym terminie. 
W związku z tym, iż wymagana kwota 412 
530,00 zł nie została uiszczona w wyznaczo-
nym terminie, skierowano do zobowiązanego 
upomnienie z dnia 12 września 2018 r. wzy-
wające do jej uiszczenia, z pouczeniem, że w 
przypadku niewpłacenia powyższej kwoty w 
ciągu 7 dni od dnia doręczenia upomnienia, 
skierowany zostanie wniosek o jej ściągnięcie 
w trybie egzekucji administracyjnej należno-
ści pieniężnych (kopia w załączeniu). Prowa-
dząc czynności administracyjne związane ze 
składowaniem odpadów na terenie byłej rafi-
nerii w Gorlicach, korzystamy w dużej mierze 
z materiałów pozyskanych przez Prokuraturę 
Rejonową w Gorlicach. 
Z uwagi na informacje wynikające z tych 
materiałów oraz ze względu na okoliczności 
o których była mowa wcześniej, dnia 15 li-
stopada 2017 r. zostały również wszczęte 
postepowania administracyjne w sprawie 
składowania odpadów w miejscu na ten cel 
nieprzeznaczonym, tj. na terenie byłej rafine-
rii, przez FUH EKO-TOP Sp. z o.o. z siedzibą w 
Rzeszowie, Raf Ekologię Sp. z o.o. z siedzibą 
w Jedliczu oraz LERG S.A. z siedzibą Pustków.
Wszczęcie postępowań wobec ww. firm 
podyktowane jest odpowiedzialnością za 
odpady, wynikającą z przepisów ustawy o 
odpadach. Ze zgromadzonych dowodów wy-
nika, iż odpowiedzialność za znaczną część 
odpadów składowanych na terenie byłej ra-
finerii wciąż ponosi firma EKO-TOP Sp. z o.o. 
Ponadto z zebranych materiałów oraz zeznań 
świadków wynika, że część ładunków, które 
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trafiły na teren byłej rafinerii w Gorlicach to 
ścieki przemysłowe pochodzące z instalacji 
firmy Raf Ekologia i firmy LERG, a nie odpady. 
W przypadku magazynowania/składowania 
ścieków przemysłowych nie mają zastosowa-
nia przepisy ustawy o odpadach na podsta-
wie której prowadzone są ww. postępowania. 
W związku z tym, iż Burmistrz Miasta Gorlice 
nie posiada kompetencji odnośnie ścieków, 
pismem z dnia 22 czerwca 2018 r. wystą-
piono do Marszałka Województwa Podkar-
packiego o podjęcie działań z uwagi na to, iż 
ścieki pochodzą z instalacji  podmiotów, które 
posiadają pozwolenia zintegrowane wydane 
przez ten organ (kopia w załączeniu). 
Marszałek Województwa Podkarpackiego 
zwrócił się do tut. Urzędu pismem z dnia 12 
września 2018 r. o przekazanie dokumentów 
stanowiących dowody w przedmiotowych 
sprawach, które niezwłocznie zostały mu 
przekazane. Ponadto wystosował pismo do 
Starosty Gorlickiego z dnia 31 lipca 2018 r. 
znak: OS-I.7013.4.39.2018.MH w sprawie 
podjęcia działań (w oparciu o art. 362 ustawy 
z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony śro-
dowiska) w  kwestii ścieków przemysłowych, 
które trafiły na teren byłej rafinerii (kopia w 
załączeniu) oraz pismo do Powiatowego In-
spektora Nadzoru Budowlanego w Gorlicach 
wskazując, iż magazynowanie ścieków w 
rafineryjnych zbiornikach stacjonarnych nie-
przeznaczonych do tego celu, stanowi naru-
szenie przepisów Prawa budowlanego (kopia 
w załączeniu). Powiatowy Inspektor Nadzoru 
Budowlanego w Gorlicach pismem z dnia 30 
sierpnia 2018 r. zwrócił się do Urzędu Miej-
skiego w Gorlicach o udzielenie informacji na 
temat zbiorników oraz przekazanie niezbęd-
nej dokumentacji. Pismem z dnia 5 wrze-
śnia 2018 r. Powiatowy Inspektor Nadzoru 
Budowlanego w Gorlicach otrzymał zarówno 
materiały, jak i informację o którą wystąpił 
(kopia w załączeniu). Najbliższa zakończe-
nia na dzień dzisiejszy wydaje się być spra-
wa prowadzona wobec FUH „EKO-TOP” Sp. 
z o.o. Postępowanie dowodowe w sprawie 
składowania odpadów w miejscu na ten cel 
nieprzeznaczonym przez EKO-TOP Sp. z o.o. 
(w części dotyczącej składowania odpadów w 
pojemnikach) zostało praktycznie zakończo-
ne, jednak pełnomocnik strony po otrzymaniu 
zawiadomienia złożył kolejny wniosek dowo-
dowy. Ze względów proceduralnych czynność 
ta wymaga zajęcia stanowiska przez organ 
prowadzący postępowanie. Po dopełnieniu 
formalności z tym związanych, przewidywane 
jest przystąpienie do przygotowania i wyda-
nia decyzji częściowej dla ww. podmiotu. W 
pozostałej części postępowanie wobec tego 
podmiotu nadal będzie prowadzone, z uwagi 
na konieczność wyjaśnienia pewnych kwestii 
i zebrania wymaganych dowodów. 
W prowadzonych postępowaniach dotyczą-
cych składowania odpadów na terenie byłej 
rafinerii zgromadzono setki dokumentów, 
wystosowano również szereg innych pism, 
których nie sposób tu wymienić. Wśród doku-
mentów znajdują się materiały udostępnione 
przez Prokuratora Rejonowego w Gorlicach 
do wykorzystania wyłącznie w ramach pro-
wadzonych postępowań. Dlatego też, w kwe-
stii wydania kserokopii posiadanej dokumen-
tacji dotyczącej składowania odpadów mam 
nadzieję, że przedstawiona Państwu informa-
cja daje obraz jak obszerny jest to materiał, 
a jego przygotowanie czasochłonne (w tym, 
z uwagi na obowiązujące przepisy o ochronie 
danych osobowych), a nieprzedstawienie ko-
pii całości  zgromadzonej dokumentacji nie 
zostanie przez Państwa źle odebrane, lecz 
znajdzie zrozumienie właściwe do sytuacji.
Odpowiadając na pytanie, czy Burmistrz 
Miasta Gorlice podjął działania w zakresie 
ustalenia jaki jest konkretny skład chemiczny 

przedmiotowych odpadów, w jakim zakresie 
są to odpady niebezpieczne dla środowisk 
naturalnego wyjaśniam, iż w przedmiotowej 
sytuacji mamy do czynienia z kilkudziesię-
cioma rodzajami i setkami ton odpadów. 
Z powyższych względów ustalenie składu 
chemicznego odpadów składowanych na 
terenie byłej rafinerii jest po prostu niere-
alne. Nawet dokładna inwentaryzacja tych 
odpadów ze względu na sposób ich złożenia 
jest niemożliwa (możliwe są jedynie szacun-
ki). Z powyższych względów również służby 
Inspekcji Ochrony Środowiska podczas czyn-
ności prokuratorskich, o czym była mowa 
wcześniej, dokonały poboru tylko kilkudzie-
sięciu próbek z wybranych pojemników. W 
kwestii badań środowiskowych wyjaśniam, 
iż Burmistrz Miasta Gorlice jako organ gmin-
ny  nie posiada kompetencji co do badania 
i oceny stanu powietrza, czy stanu wód, w 
związku z czym czynności w tym zakresie nie 
podejmowano. Natomiast o wszelkich sytu-
acjach mogących    w naszej ocenie stwarzać 
zagrożenie dla środowiska i zdrowia ludzi 
niezwłocznie informowane są odpowiednie 
służby i organy, które są zarówno wyspecja-
lizowane, jak i uprawnione do podejmowa-
nia działań w tym zakresie. Reasumując tę 
kwestię pragnę wyjaśnić, iż co do wydania 
samego nakazu usunięcia odpadów składo-
wanych/magazynowanych w miejscu na ten 
cel nieprzeznaczonym, kompetencje posiada 
Burmistrz Miasta Gorlice, niemniej jednak 
pozostałe służby i inne organy również po-
siadają swoje kompetencje i obowiązki doty-
czące monitorowania przedmiotowej sytuacji 
i podejmowania odpowiednich czynności, a 
ze względu na skalę problemu oraz ułom-
ność uregulowań prawnych w tym zakresie 
samorząd gminny nie powinien zostać pozo-
stawiony bez pomocy państwa.
Joanna Bubak interpelowała w sprawie 
ujęcia w budżecie na rok 2019 zadania 
polegającego na rozdziale kanalizacji 
ogólnospławnej na kanalizację desz-
czową i sanitarną na ul. Wyszyńskiego
W odpowiedzi na Pani interpelację złożoną 
na Sesji Rady Miasta w dniu 30.08.2018 roku 
w sprawie ujęcia w budżecie na rok 2019 za-
dania polegającego na rozdziale kanalizacji 
ogólnospławnej na kanalizację deszczową i 
sanitarną na ul. Wyszyńskiego oraz wykona-
nie nakładki asfaltowej na łączniku pomiędzy 
blokami od ul. Wyszyńskiego do ul. Sikor-
skiego informuję, że Pani wniosek będzie 
przedmiotem analizy przy konstruowaniu 
projektu budżetu na rok 2019.
W zakresie przycięcia konarów z nad drogi 
biegnącej wzdłuż działki 612/1 uprzejmie 
informuję, że prace zostały zlecone do Miej-
skiego Zakładu Gospodarki Komunalnej w 
Gorlicach i w najbliższych dniach zostaną 
wykonane.
Druga interpelacja dotyczyła w spra-
wie budynku dawnego „Kasyna”
W odpowiedzi na interpelację złożoną na 
sesji Rady Miasta Gorlice w dniu 30 sierp-
nia 2018 roku, w sprawie budynku dawnego 
„Kasyna”, położonego przy ul. Kard. Stefana 
Wyszyńskiego 13 w Gorlicach uprzejmie in-
formuję, iż w maju ubiegłego roku wystąpi-
łem  z wnioskiem do Powiatowego Inspek-
toratu Nadzoru Budowlanego o podjęcie 
działań mających na celu dokonanie kontroli 
stanu technicznego w/w budynku, oraz zo-
bowiązanie właściciela do jego zabezpiecze-
nia. Treść wystąpienia została przekazana 
również do wiadomości Starostwa Powiato-
wego w Gorlicach. Do chwili obecnej Miasto 
Gorlice nie otrzymało żadnej  informacji  w 
przedmiotowym temacie.
W związku z powyższym ponownie wystąpi-
łem do  Nadzoru Budowlanego o informację  

na temat podjętych w tej sprawie działań. 
Interpelowała też w sprawie utworzenia do-
datkowo dwóch oddziałów żłobkowych 
W odpowiedzi na interpelację złożoną na 
Sesji Rady Miasta Gorlice w dniu 30 sierpnia 
2018 r. w sprawie utworzenia dodatkowo 
dwóch oddziałów żłobkowych, uprzejmie 
informuję, że w kolejce na przyjęcie do Miej-
skiego Żłobka przy Miejskim Przedszkolu Nr 
1 w Gorlicach oczekuje 30 dzieci zamieszka-
łych na terenie Miasta Gorlice.
Po rozbudowie żłobka, która mam nadzieję 
nastąpi jeszcze w tym roku kalendarzowym, 
kolejka oczekujących zmniejszy się o kolejne 
16 dzieci, które otrzymają w nim miejsce.
Wśród aktualnie uczęszczających dzieci do 
miejskiego żłobka znajduje się ośmioro dzie-
ci 2,5 letnich, które w trakcie roku szkolnego 
będą mogły stopniowo przechodzić do od-
działów przedszkolnych, co spowoduje dal-
sze zmniejszenie liczby dzieci oczekujących 
na przyjęcie. Niezależnie od powyższego, 
w przypadku zwiększenia się w trakcie roku 
szkolnego liczby dzieci oczekujących na przy-
jęcie do miejskiego żłobka, od nowego roku 
szkolnego 2019/2020 w budynku Miejskiego 
Przedszkola Nr 1 można będzie pomniejszyć 
liczbę oddziałów przedszkolnych, a zwięk-
szyć liczbę oddziałów żłobkowych.
Lucyna Jamro interpelowała w sprawie 
kradzieży na cmentarzu
W odpowiedzi na Pani interpelację złożoną 
podczas Sesji Rady Miasta w dniu 30.08.2018 
r. informuję, że wystąpiłem do Komendanta 
Powiatowego Policji w Gorlicach z prośbą o 
udzielenie informacji o przyjętych zgłosze-
niach dotyczących kradzieży na gorlickich 
cmentarzach. Po uzyskaniu informacji, w 
porozumieniu z Komendantem KPP przeana-
lizujemy czy zarejestrowane zdarzenia przez 
kamery monitoringu będą skuteczne w pro-
wadzeniu postępowań wyjaśniających. 
Niezależnie od powyższego poleciłem Ko-
mendantowi Straży Miejskiej, aby skierował 
funkcjonariuszy straży w rejon cmentarzy 
szczególnie w godzinach rannych i popołu-
dniowo – wieczorowych, celem rozeznania 
sytuacji w tym temacie. Treść interpelacji 
przekazałem także do Komendy Powiatowej 
Policji z prośbą o podjęcie działań kontrol-
nych.
Druga interpelacja dotyczyła wykorzy-
stywania przystanku przy ul. Armii Kra-
jowej w Gorlicach
W odpowiedzi na interpelację zgłoszoną na 
sesji Rady Miasta Gorlice w dniu 30.08.2018 
r. w sprawie wykorzystywania przystanku 
przy ul. Armii Krajowej w Gorlicach, jako 
początkowego i końcowego, dla linii komuni-
kacji miejskiej rozpoczynających się obecnie 
na przystanku „Kryta pływania” uprzejmie 
informuję, że wystąpiono w tej sprawie do 
Miejskiego Zakładu Komunikacyjnego  Sp. z 
o.o. w Gorlicach o szczegółowe przeanalizo-
wanie tej propozycji.
Ryszard Ludwin interpelował w spra-
wie uzupełnienia odpowiedzi na inter-
pelację z 21 czerwca br. o notatki oraz 
wnioski ze spotkań z przedstawicielami 
administracji samorządowej i rządo-
wej w sprawie koncepcji budowy drogi 
szybkiego ruchu oraz połączenia jej z 
Gorlicami
W odpowiedzi na Pana interpelację złożoną 
na Sesji Rady Miasta w dniu 30 sierpnia 2018 
roku w sprawie uzupełnienia odpowiedzi na 
interpelację z 21 czerwca br. o notatki oraz 
wnioski ze spotkań z przedstawicielami admi-
nistracji samorządowej i rządowej w sprawie 
koncepcji budowy drogi szybkiego ruchu oraz 
połączenia jej z Gorlicami uprzejmie informu-
ję, że nie byłem gospodarzem przedmioto-
wych spotkań. Organizatorzy nie zapewniali 

obsługi protokołowania przebiegu rozmów 
każdego spotkania za wyjątkiem ostatniego 
z dnia 26 kwietnia 2018 w siedzibie Gene-
ralnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w 
Krakowie. W spotkaniu tym brała udział m.in. 
Pani Poseł RP Barbara Bartuś, przedstawiciele 
władz samorządowych Miasta Gorlice i Miasta 
i Gminy Biecz oraz przedstawiciele Wojewody 
Małopolskiego i Zarządu Dróg Wojewódzkich 
w Krakowie. O planowanych działaniach zapi-
sanych w przedmiotowej notatce informowa-
łem Pana w interpelacji nr IR.0003.29.2018 z 
dnia 09.05.2018. Całkowicie popieram dzia-
łania w sprawie przeciwdziałania wykluczeniu 
komunikacyjnemu naszego regionu. Dlatego 
też biorę udział w spotkaniach w tym temacie 
organizowanych w  siedzibach GDDKiA, jak 
również w organach administracji rządowej. 
Ponadto w ramach działań priorytetowych 
przedstawionych na spotkaniu 26 kwietnia br 
było wsparcie m.in. dla budowy zachodniej 
obwodnicy Gorlic. Obecnie decyzja środo-
wiskowa realizacji przedsięwzięcia nie jest 
prawomocna, a brak przygotowania doku-
mentacyjnego opóźnia starania się Inwesto-
ra, tj. Zarządu Województwa Małopolskiego 
o dofinansowanie inwestycji ze środków ze-
wnętrznych. Natomiast działania lokalne są 
realizowane każdego roku. Zarówno Miasto 
jak i Powiat modernizuje rok rocznie swoją 
sieć komunikacyjną budując nowe drogi oraz 
remontując istniejące. 
Kolejna interpelacja dotyczyła uzupeł-
nienia odpowiedzi w przedmiocie po-
wołania miejskiej spółki, której zada-
niem byłoby gospodarowanie odpadami
W odpowiedzi na Pana interpelację zgło-
szoną na sesji Rady Miasta Gorlice w dniu 
30.08.2018 r. w sprawie uzupełnienia odpo-
wiedzi w przedmiocie powołania miejskiej 
spółki, której zadaniem byłoby gospodarowa-
nie odpadami, w szczególności w kontekście 
systemu funkcjonującego w mieście Tarnowie 
uprzejmie wyjaśniam, że jak wskazano w 
odpowiedzi z 5.07.2018 r., czynności odbio-
ru odpadów z nieruchomości mogą być po-
wierzone bezpośrednio  spółce komunalnej, 
tylko w odniesieniu do części usługi, gdyż na 
odbiór odpadów z nieruchomości tzw. nieza-
mieszkanych (firmy, instytucje, szkoły, han-
del) konieczne jest organizowanie przetargu. 
Analizując system funkcjonujący w Tarnowie 
podaję, że usługa odbioru odpadów jest tam, 
zgodnie w wymienionymi wyżej zasadami, 
rozdzielona w ten sposób, że odbiór odpadów 
z posesji wykorzystywanych na cele miesz-
kalne powierzony został spółce komunalnej, 
tj. Miejskiemu Przedsiębiorstwu Gospodarki 
Komunalnej Sp. z o.o. w Tarnowie, natomiast 
na odbiór odpadów z pozostałych nierucho-
mości organizowany jest przetarg, a zleconą 
przez miasto usługę realizują prywatni przed-
siębiorcy.
Zmiany w sposobie odbioru odpadów na 
terenie Gorlic, polegające na powierzeniu 
tych czynności spółce komunalnej (obecnie 
działającej lub specjalnie w tym celu two-
rzonej) nie są zasadne, przede wszystkim ze 
względu na konieczność poniesienia kosztów 
wyposażania spółki w niezbędny sprzęt, przy 
równoczesnej niemożności powierzenia tej 
spółce usługi odbioru odpadów z terenu ca-
łego Miasta.Odpady komunalne, po odebra-
niu z terenu nieruchomości, winny następnie 
zostać poddane zagospodarowaniu, a sposób 
postępowania z poszczególnymi rodzajami 
selektywnie zebranych i zmieszanych  odpa-
dów, określają przepisy. 
W odpowiedzi na poprzednią interpelację 
opisano, że istnieje obowiązek przekazywa-
nia zmieszanych odpadów komunalnych, 
odpadów zielonych oraz przeznaczonych do 
składowania pozostałości z sortowania odpa-
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dów komunalnych i pozostałości z procesu 
mechaniczno-biologicznego przetwarzania 
zmieszanych odpadów komunalnych do tzw. 
regionalnych instalacji do przetwarzania 
odpadów komunalnych (tzw. RIPOK), wska-
zanych do obsługi regionu. Status RIPOK 
posiada obecnie Zakład Zagospodarowania 
Odpadów firmy „Empol” Sp. z o.o. w Tylma-
nowej, znajdujący się przy ul. Przemysłowej 
7 w Gorlicach. Status taki może uzyskać 
instancja spełniająca określone wymogi, w 
tym wymóg posiadania mocy przerobowej 
wystarczającej do przyjmowania i przetwa-
rzania odpadów z obszaru zamieszkanego 
co najmniej przez 120 tys. mieszkańców). 
Odnosząc te uwarunkowania do miasta Tar-
nowa (Tarnów liczy 108 tys. mieszkańców, a 
Gorlice 28 tys. mieszkańców) informuję, że 
zagospodarowanie odpadów komunalnych 
w tym mieście następuje w Regionalnych 
Instalacjach Przetwarzania Odpadów Komu-
nalnych, które są zarządzanie przez spółki 
komunalne, tj. MPGK Sp. z o.o. w Tarnowie 
i PUK Sp. z o.o. w Tarnowie. Miejskiemu 
Przedsiębiorstwu Gospodarki Komunalnej Sp. 
z o.o. w Tarnowie powierzono (w dopuszczal-
nym trybie bezprzetargowym) zagospodaro-
wanie zmieszanych odpadów komunalnych, 
jak również odpadów selektywnie zebranych 
(papier, szkło, metal, plastik, odpady opako-
waniowe wielomateriałowe), a Przedsiębior-
stwu Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Tar-
nowie powierzone zostało zagospodarowanie 
odpadów zielonych, wielkogabarytowych i 
tzw. elektrośmieci. Na składowisku PUK Sp. z 
o.o. w Tarnowie unieszkodliwiane są ponadto 
odpady powstające w procesie mechaniczno-
-biologicznego przetwarzania zmieszanych 
odpadów komunalnych oraz pozostałości z 
sortowania odpadów komunalnych przezna-
czone do składowania. Zakład  ten posiada 
też kompostownię, na którą trafiają odpady 
zielone. Jak wynika z treści „Analizy stanu go-
spodarki odpadami komunalnymi na terenie 
miasta Tarnowa za 2017 r.”) w ubiegłym roku 
w Tarnowie zebrano 42.551 Mg odpadów ko-
munalnych, z czego np. na tarnowskim skła-
dowisku umieszczono 9.700 Mg odpadów, a 
12.276 Mg przekazano do spalarni. Osiągnię-
ty przez Tarnów poziom recyklingu, przygo-
towania do ponownego użycia następujących 
frakcji odpadów komunalnych: papieru, me-
tali, tworzyw sztucznych i szkła wyniósł 42,7 
% (dla porównania; wskaźnik ten dla Gorlic 
wyniósł 51,2%).
Przywołując przykład Tarnowa należy za-
uważyć, iż Miasto Tarnów jest właścicielem   
spółek, które posiadają instalacje, mające 
status RIPOK (w tym składowisko odpadów), 
w których od lat dokonywane są procesy za-
gospodarowania odpadów. Mimo to, jak wy-
nika z treści przywołanej „Analizy …”, nadal 
występują potrzeby inwestycyjne w zakresie 
rozbudowy tych zakładów, co niewątpliwie 
będzie generować koszty dla systemu. Poza 
tym,  Tarnów jest miastem zamieszkałym 
przez przeszło 108 tys. mieszkańców, w któ-
rym tylko bieżące koszty związane z funkcjo-
nowaniem systemu gospodarowania odpada-
mi komunalnymi wynoszą rocznie przeszło 17 
mln zł. Z tych względów nie można porów-
nywać opłacalności inwestycji np. w wykona-
nie i utrzymywanie przez spółki komunalne 
instalacji do zagospodarowania odpowiednio 
dużego strumienia odpadów, z opłacalnością 
ewentualnej budowy takich instalacji dla 
Gorlic. Porównując stawki opłat za gospo-
darowanie odpadami w Tarnowie i Gorlicach 
informuję, że opłaty te dla mieszkańców są 
w obydwu miastach na zbliżonym poziomie, 
natomiast opłaty dla firm (nieruchomości 
niezamieszkałe) w Tarnowie są znacząco 
wyższe. Również ponoszone przez te miasta 
jednostkowe koszty odbioru i zagospodaro-

wania jednej tony danego rodzaju odpadów, 
w Tarnowie są wyższe, niż w Gorlicach. Mając 
na uwadze powyżej wskazane uwarunkowa-
nia uważam, że brak jest obecnie zasadności 
dokonywania zmian w sposobie realizacji 
przez Miasto Gorlice zadania własnego gminy 
w zakresie gospodarowania odpadami komu-
nalnymi, o czym poinformowałem w odpo-
wiedzi na wcześniejszą interpelację. 
Jeżeli jednak miałby zostać podjęty kierunek, 
który Pan wskazuje, to wydaje się, iż tego 
rodzaju strategiczne decyzje powinny być 
poprzedzone dokonaniem gruntownej anali-
zy ich skutków, przede wszystkim w aspek-
cie ekonomicznym. Analiza taka winna być, 
moim zdaniem, opracowana przez niezależną 
firmę ekspercką, a opracowanie musiałoby  
wskazywać w szczególności: spodziewane 
korzyści, stopień zaspokojenia potrzeb lo-
kalnej społeczności, występujące zagroże-
nia, szacowane koszty inwestycyjne i źródła 
ich finansowania. W analizie należałoby też 
wskazać konkretne tereny pod umiejscowie-
nie instalacji do zagospodarowania odpadów, 
a także harmonogram realizacji inwestycji.  
Poza tym, dokument powinien zawierać wy-
liczenie kosztów bieżącego funkcjonowania 
takiego systemu, w tym wpływ tych kosztów 
stawki opłat za gospodarowanie odpadami 
ponoszone przez mieszkańców. Zlecenie ta-
kiego opracowania szacuję na kwotę rzędu 
50-100 tys. zł. W tym miejscu zauważyć, że 
koniecznym warunkiem uzyskania  decyzji o 
środowiskowych uwarunkowaniach, pozwo-
lenia na budowę, pozwolenia zintegrowane-
go lub zezwolenia na przetwarzanie odpadów 
dla instalacji RIPOK jest uprzednie jej ujęcie 
w wojewódzkim planie gospodarki odpadami 
(art. 38a ustawy o odpadach). Konieczne 
byłyby więc starania o ujęcie budowy insta-
lacji w tzw. planie inwestycyjnym (będącym 
częścią wojewódzkiego planu gospodarki 
odpadami), co nie jest zagwarantowane  w 
sytuacji istniejącej instalacji RIPOK na tere-
nie Gorlic. Odpowiadając natomiast na pyta-
nia dotyczące ilości wytwarzanych na terenie 
Gorlic odpadów w przeliczeniu na mieszkań-
ca oraz osiągniętych poziomów recyklingu 
w przeciągu 5 ostatnich lat informuję, że 
posiadane dane obejmują masę zebranych  
odpadów ogółem z terenu Gorlic, w poszcze-
gólnych latach oraz osiągnięte poziomy recy-
klingu, przygotowania do ponownego użycia 
wymienionych w przepisach frakcji odpadów 
komunalnych tj. papieru, metali, tworzyw 
sztucznych i szkła. Wielkości te są nastę-
pujące: rok 2013 - ilość odpadów ogółem 
8 095,85 t, poziom recyklingu 48,00%; rok 
2014 - ilość odpadów ogółem 7 678,02 t, po-
ziom recyklingu 44,0%; rok 2015 - ilość od-
padów ogółem 7 761,10 t, poziom recyklingu 
53,75%; rok 2016 - ilość odpadów ogółem 8 
269,20 t, poziom recyklingu 40,9%; rok 2017 
- ilość odpadów ogółem 9 093,28 t, poziom 
recyklingu 51,2%. Natomiast dokładne prze-
liczenie ilości odpadów przypadających na 1 
mieszkańca nie jest możliwe, gdyż w masie 
zebranych odpadów znajdują się również 
odpady odbierane z nieruchomości nieza-
mieszkanych (przedsiębiorcy, instytucje), a 
rozliczanie opłat z właścicielami tych posesji 
następuje, zgodnie z odpowiednią  uchwałą 
Rady Miasta Gorlice w sprawie stawek opłat 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
według ilości pojemników zapełnionych od-
padami (objętości odpadów), a nie ich masy.
Mariola Migdar interpelowała w spra-
wie obsługi monitoringu                
W odpowiedzi na Pani interpelację złożoną 
podczas Sesji Rady Miasta w dniu 30.08.2018 
r. informuję, że zgodnie z wyjaśnieniami uzy-
skanymi od Komendanta Straży Miejskiej ob-
sługa monitoringu i strażnicy zwracają uwagę 
na osoby przebywające w rejonie Rynku (na 

podcieniach, pod drzewami, przy fontan-
nach). W sytuacjach przesiadywania przez 
nich na parapetach sklepów, schodach czy 
też leżenia na ławkach, strażnicy informują 
o konieczności przemieszczenia się w inne 
miejsce przeznaczone do spoczynku. Nato-
miast w przypadku, gdy ich stan stwarza za-
grożenie dla zdrowia są odwożone do miejsca 
zamieszkania lub wzywana jest karetka pogo-
towia czy policja. W stosunku do osób, które 
popełniają wykroczenia, tj. spożywają alko-
hol, zaśmiecają teren, załatwiają potrzeby 
fizjologiczne, strażnicy stosują sankcje karne 
przewidziane prawem. W bieżącym roku uka-
rali 4 osoby, a na 16 osób skierowali wnioski 
o ukaranie do Sądu (niektórzy za kilka czy-
nów). Osoby podchodzące do przechodniów 
prosząc o wsparcie drobną kwotą pieniędzy 
nie popełniają czynów zabronionych, gdyż 
sam  fakt  podchodzenia  i  rozmowy nie jest 
karalny. Każdorazowy sygnał przekazany do 
straży lub na informację Urzędu o takim za-
chowaniu skutkuje interwencją patrolu, który 
legitymuje wskazane osoby.  Zgłaszający nie 
chcą podawać swoich danych osobowych by 
być świadkiem w sprawie, a jest to jedyna 
możliwość prowadzenia dalszego postępowa-
nia o ukaranie. Mając na uwadze, że Rynek 
jest reprezentacyjną częścią naszego mia-
sta, przez który przemieszcza się duża liczba 
osób, poleciłem Komendantowi Straży Miej-
skiej, aby patrole częściej kontrolowały ten 
rejon. Treść interpelacji przekazałem także 
do Komendy Powiatowej Policji z prośbą o 
podjęcie działań kontrolnych.
Interpelowała też w sprawie rozbudo-
wywania sieci monitoringu
W odpowiedzi na Pani interpelację złożoną 
podczas Sesji Rady Miasta w dniu 30.08.2018 
r. informuję, że miejska sieć monitoringu roz-
budowywana jest zgodnie z mapą zagrożeń 
ustaloną z Komendą Powiatową Policji, któ-
ra między innymi obejmuje ulicę Legionów. 
Decyzję o zainstalowaniu kamer na tej ulicy 
podjęto zgodnie z wnioskami z Komisji Spraw 
Społecznych z 2017 i 2018 roku oraz licznymi 
interwencjami od mieszkańców kierowanymi 
do tut. Urzędu, Starostwa Powiatowego i Ko-
mendy Powiatowej Policji w Gorlicach. Wpływ 
na powyższą decyzję miało również zdjęcie 
z porządku obrad Sesji Rady Miasta w mie-
siącu czerwcu br. uchwały o wprowadzeniu 
ograniczeń w godzinach nocnych sprzedaży 
napojów alkoholowych przeznaczonych do 
spożycia poza miejscem sprzedaży.  
Ponadto informuję, że obsługą monitoringu i 
informacją Urzędu od poniedziałku  do piąt-
ku w godz. 6.00-22.00 i w soboty w godz. 
8.00-16.00 zajmują się dwie osoby, a jeden 
dzień w tygodniu i inne ich nieobecności uzu-
pełniają strażnicy Straży Miejskiej. Na chwilę 
obecną nie przewiduje się zwiększenia liczby 
etatów do tych czynności. Całkowity koszt 
inwestycji związanej z budową monitorin-
gu ul. Legionów wyniósł 20.480 zł brutto. 
Kamery zasilane są całodobowo, a sygnał z 
kamer przesyłany jest bezprzewodowo przez 
24 godziny radiolinią do studia w Urzędzie 
Miejskim. Równolegle przygotowywana jest 
koncepcja wykonania monitoringu przy ul. 
Kopernika i Słonecznej. Kompleksowa ana-
liza wykonania monitoringu na osiedlach 
była przeprowadzona przy rozpatrywaniu 
wniosków do Budżetu Obywatelskiego na rok 
2018. Obecnie na etapie realizacji (ogłoszony 
przetarg) jest wykonanie monitoringu przy 
ulicy Kromera i  Niepodległości. Na kolejne 
lata w miarę posiadanych środków planuje 
się dalszą rozbudowę monitoringu i wówczas 
wezmę pod uwagę w pierwszej kolejności 
osiedla mieszkaniowe z których będzie możli-
wość przesyłu obrazu radiolinią.  
Druga interpelacja dotyczyła zmiany 
uchwały nr 238/XX/2016 Rady Mia-

sta  Gorlice z dnia 28 kwietnia 2016r  
w sprawie zmiany Uchwały Nr 452/
LI/2010 w sprawie ustalenia stref płat-
nego parkowania
W odpowiedzi na interpelację złożoną w trak-
cie obrad sesji Rady Miasta Gorlice w dniu 
30.08.2018 roku odnośnie zmiany uchwały 
nr 238/XX/2016 Rady Miasta  Gorlice z dnia 
28 kwietnia 2016r  w sprawie zmiany Uchwa-
ły Nr 452/LI/2010 w sprawie ustalenia stref 
płatnego parkowania, wysokości opłat  za 
parkowania pojazdów samochodowych w 
tych strefach  oraz wysokości opłaty dodat-
kowej i określenia sposobu pobierania tych 
opłat tak aby umożliwić mieszkańcom budyn-
ku 3-go Maja 27 wykup abonamentu przy uli-
cy Jagiełły uprzejmie wyjaśniam, iż w związ-
ku z planowaną przebudową ulicy Jagiełły 
przedmiotowy wniosek zostanie przeanalizo-
wany i rozpatrzony po zakończeniu prac oraz 
zatwierdzeniu docelowej organizacji ruchu.
Małgorzata Miękisz – Müller interpelo-
wała w sprawie poszukiwania środków 
na remonty mieszkań socjalnych
W odpowiedzi na Pani interpelację zgłoszo-
ną na sesji Rady Miasta Gorlice w dniu 30 
sierpnia 2018 roku, w sprawie poszukiwania 
środków na remonty mieszkań socjalnych 
znajdujących się w zasobie Gminy, które nie 
posiadają własnych toalet i łazienek informu-
ję,  że w chwili obecnej jedynie dwa mieszka-
nia socjalne przy ulicy Okulickiego 4, będące 
w zasobie mieszkaniowym Miasta Gorlice nie 
są wyposażone w  toaletę  i łazienkę.
W/w mieszkania wyposażone są w instalację 
wodną, zlewozmywaki i termy elektryczne, 
jednak ich powierzchnia wyklucza możliwość 
wydzielenia toalet, a tym bardziej łazienek, w 
związku z czym ubikacje z których korzystają 
najemcy usytuowane są w korytarzu budyn-
ku. Ze wszystkich zarządzanych mieszkań 
komunalnych jedynie w dwóch przypadkach 
toalety umiejscowione  są poza obrębem wy-
najmowanego lokalu mieszkalnego:
•ul. Mickiewicza -w chwili obecnej  trwa  
procedura eksmisyjna.  Po jej zakończeniu                                      
w  zdewastowanym   mieszkaniu   zostanie   
przeprowadzony  remont,  którego częścią 
składową będzie wyodrębnienie pomieszcze-
nia łazienkowego z toaletą. 
•pl. Dworzysko -   termin   wydzielenia  po-
mieszczenia  łazienkowego   z   pokoju  od-
kładany   był  ze  względu  na  stan  zdrowia  
najemcy.  W  myśl  ostatnich  uzgodnień  na-
jemca sam  wyznaczy   najbardziej  dogodny  
dla  siebie  termin  i  wówczas  łazienka  zo-
stanie wykonana.
Ponadto dwa mieszkania komunalne posiada-
ją wyłącznie ubikacje :
•ul. Mickiewicza - najemca  kategorycznie   
sprzeciwia  się  prowadzeniu  jakichkolwiek 
robót adaptacyjnych. Złożył w tej sprawie 
pisemne oświadczenie.
•ul. Łukasiewicza- ze względu  na  stan  zdro-
wia  najemca  sama  ustali  dogodny  dla  
siebie  termin wydzielenia   pomieszczenia  
łazienkowego  po   czym  prace   te   zostaną  
zlecone  i wykonane.
Mając na uwadze powyższe wskazać na-
leży, że do końca roku 2018, zgodnie                                    
z wcześniejszym planem problem braku to-
alet i łazienek w mieszkaniach komunalnych 
zostanie ostatecznie rozwiązany. 
Druga interpelacja dotyczyła lokalu wy-
borczego
W odpowiedzi na interpelacją złożoną przez 
Panią w dniu 30 sierpnia 2018 r. podczas 
Sesji Rady Miasta Gorlice dot. lokalu wybor-
czego informuję, że wystąpiłem do Starosty 
Gorlickiego z prośbą o przeniesienie siedzi-
by obwodowej komisji wyborczej z I piętra 
na parter budynku Starostwa Powiatowego 
w Gorlicach. Po otrzymaniu odpowiedzi zo-
stanie Pani niezwłocznie poinformowana o 
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ostatecznym załatwieniu sprawy. W załącze-
niu przekazuję kserokopię przedmiotowego 
pisma.
Kolejna dotyczyła remontu chodnika w 
ciągu ul. Tuwima
W odpowiedzi na Pani interpelację złożoną 
na Sesji Rady Miasta w dniu 30.08.2018 roku 
w sprawie remontu chodnika w ciągu ul. Tu-
wima w Gorlicach  informuję, że przygotowa-
ne są wszystkie dokumenty formalno-prawne 
oraz wydane zostało zaświadczenie o braku 
sprzeciwu do zgłoszenia robót związanych z 
przedmiotowym remontem chodnika. 
Z uwagi na fakt, że przed rozpoczęciem prac 
związanych z remontem chodnika, Miejskie 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej Sp. 
z o.o. musi dokonać przebudowy sieci wodo-
ciągowej wraz z przyłączami do budynków w 
rejonie ul. Tuwima, realizacja zadania nastąpi 
niezwłocznie po zakończeniu przebudowy 
sieci przez Spółkę. Nadmieniam, że MPGK Sp. 
z o.o. wyłoniła wykonawcę robót związanych 
z przebudową sieci wodociągowej. Natomiast 
w miesiącu sierpniu został przekazany plac 
budowy. Odpowiadając na dalszą cześć inter-
pelacji w sprawie  zmiany organizacji ruchu 
informuję, że wozy Straży Pożarnej mogą 
dojechać na podwórze budynków Biecka 6 i 
8 zarówno od strony ul. Asnyka , jak również 
od strony Stróżowianki (szerokość dojazdu 
wzdłuż potoku Stróżowianka wynosi 3,5 m). 
Utrudnienia dla wozów bojowych mogą sta-
nowić samochody mieszkańców okolicznych 
budynków wielorodzinnych, zmiany w or-
ganizacji ruchu i wprowadzenie ograniczeń 
zatrzymywania i postoju spowodują zmniej-
szenie i tak niewystarczającej liczby miejsc 
postojowych w tym rejonie. Ponadto z obser-
wacji poczynionych w dniach 7 i 10 września 
wynika, że droga dojazdowa od strony ul. 
Asnyka oraz przejazd nad Stróżowianką są 
drożne.
Augustyn Mróz interpelował w sprawie 
budowy cmentarza komunalnego przy 
ul. Dukielskiej
W odpowiedzi na interpelację złożoną na 
Sesji Rady Miasta w dniu 30.08.2018 roku 
w sprawie budowy cmentarza komunalnego 
przy ul. Dukielskiej w Gorlicach informuję, iż 
w ostatnim roku kadencji burmistrza Witol-
da Kochana (2014 r.) Miasto Gorlice przejęło 
nieodpłatnie grunt od Agencji Nieruchomości 
Rolnych pod budowę cmentarza komunal-
nego oraz podpisało umowę na wykonanie 
dokumentacji projektowej budowy nowego 
cmentarza komunalnego przy ul. Dukielskiej 
z firmą DEKRETO GROUP. Dokumentacja ta 
nie została wykonana. W grudniu 2015 r. 
Miasto odstąpiło od powyższej umowy ze 
względu na dalekie późnienie Wykonawcy 
z zakończeniem dokumentacji projektowej, 
stanowiącej przedmiot umowy rażąco wykra-
czające poza termin ustalony na jego reali-
zację, a ponadto przy zaawansowaniu prac i 
zaangażowaniu Wykonawcy na poziomie wy-
kluczającym możliwość zakończenia realizacji 
w racjonalnym terminie.
Burmistrz Rafał Kukla podpisał w 2016 roku 
umowę z Pracownią Architektury BRATANIEC 
na opracowanie dokumentacji projektowej 
budowy cmentarza komunalnego przy ul 
Dukielskiej w Gorlicach. Dokumentacja ta 
ma obejmować zakres budowy cmentarza 
z domem przedpogrzebowym, instalacjami 
wewnętrznymi, zagospodarowaniem terenu, 
wewnętrznym układem komunikacyjnym, 
sieciami i instalacjami zewnętrznymi oraz  
rozbudową drogi wojewódzkiej nr 993 Gor-
lice – Dukla w ciągu ulicy Dukielskiej wraz z 
odwodnieniem oraz przebudową i zabezpie-
czeniem sieci uzbrojenia terenu. W listopa-
dzie 2017 roku projektant uzyskał pozwo-
lenie na budowę cmentarza komunalnego 
z domem przedpogrzebowym (kostnicą) z 

instalacjami wewnętrznymi w tym instalacją 
gazową i wentylacją mechaniczną oraz za-
gospodarowaniem terenu, z wewnętrznym 
układem komunikacyjnym, sieciami i insta-
lacjami zewnętrznymi położonych przy ul. 
Dukielskiej w Gorlicach.
We wrześniu 2018 roku Wykonawca zobo-
wiązał się złożyć do Wojewody Małopolskiego 
dokumentację obejmującą część drogową w 
celu uzyskania pozwolenia ZRID.
Ze względu na znaczne koszty budowy cmen-
tarza komunalnego Burmistrz Rafał Kukla za-
warł umowę  na usługi doradcze związane 
z przygotowaniem oraz przeprowadzeniem 
postępowania o udzielenie zamówienia w for-
mule partnerstwa publiczno – prywatnego. 
Dodatkowo Miasto Gorlice złożyło w grudniu 
2017 roku wniosek o możliwość współfinan-
sowania przebudowy ulicy Dukielskiej przez 
Województwo Małopolskie w ramach inicja-
tyw samorządowych. Z tego tytułu otrzyma-
liśmy dofinansowanie w kwocie 300 000,00 
złotych. Ponadto Starosta Gorlicki decyzją 
znak OŚ.6124.90.2017 z dnia 16.11.2017 
roku ustalił opłatę za wyłączenie z produkcji 
rolnej gruntu przeznaczonego pod budowę 
cmentarza komunalnego z domem przed-
pogrzebowym wraz z zagospodarowaniem 
terenu oraz infrastrukturą techniczną w 
wysokości 536 340,86 zł. (grunt wyłączo-
ny z produkcji rolnej wynosi 1,7021 ha). W 
związku z tym wystąpiono do Urzędu Mar-
szałkowskiego Województwa Małopolskiego 
o zwolnienie z tej opłaty. 
Miasto Gorlice decyzją Marszałka Wojewódz-
twa Małopolskiego  zostało zwolnione z opłat 
za wyłączenie z produkcji rolnej gruntu prze-
znaczonego pod budowę cmentarza w kwo-
cie 463 554,20 zł.
Niezależnie od powyższego, w związku z fak-
tem, że z cmentarza mają korzystać miesz-
kańcy gminy Gorlice, Miasto Gorlice wystąpi 
do Wójta Gminy Gorlice z propozycją party-
cypacji w kosztach robót budowlanych.
Alicja Nowak interpelowała w sprawie 
likwidacji separatorów ruchu z pasa 
drogowego drogi wojewódzkiej ul. 
Sienkiewicza
W odpowiedzi na interpelację złożoną w cza-
sie obrad sesji Rady Miasta Gorlice w dniu 
30.08.2018 roku w sprawie likwidacji sepa-
ratorów ruchu z pasa drogowego drogi woje-
wódzkiej ul. Sienkiewicza informuję, że Pani 
interpelację przekazałem do ZDW w Krako-
wie z prośbą o podjęcie tematu i załatwienie 
zgodnie z posiadanymi kompetencjami.
W sprawie przesunięcia przejścia dla pie-
szych na ul. Stawiska Miasto na przestrzeni 
ostatnich lat kilkakrotnie występowało do 
Zarządu Dróg Wojewódzkich w Krakowie. W 
lutym 2017 roku po raz kolejny wystąpiłem 
do ZDW w Krakowie o spotkanie w terenie i 
przeanalizowanie wniosków Miasta.
Spotkanie odbyło się 7 marca i wzięli w nim 
udział przedstawiciele Zarządu Dróg Woje-
wódzkich  w Krakowie, Komendy Wojewódz-
kiej Policji w Krakowie i Miasta Gorlice. 
Niestety, pomimo starań ze strony Urzędu 
Miejskiego nie zmieniło się stanowisko Za-
rządcy drogi. Z uwagi na bezpieczeństwo 
pieszych użytkowników ruchu drogowego Za-
rząd Dróg Wojewódzkich nie widzi możliwości 
zmiany lokalizacji przejścia dla pieszych. Nie-
zależnie od powyższego ponowimy wniosek 
w sprawie przesunięcia przejścia dla pieszych 
w ciągu ul. Stawiska w ramach programu li-
kwidacji miejsc niebezpiecznych..W załącze-
niu: kopia pisma z dnia 13.07.2017 roku
W drugiej interpelacji poruszyła spra-
wę dalszych losów boiska przy ul. 
Wrońskich
W odpowiedzi na Pani interpelację złożo-
ną na sesji Rady Miasta Gorlice w dniu  30 
sierpnia 2018 roku  w sprawie dalszych losów 

boiska przy ul. Wrońskich – uprzejmie infor-
muję, że w związku z ciągłą i postępującą 
dewastacją budynku gospodarczego podej-
mę działania zmierzające do jego rozbiórki. 
Ponadto wystąpię do Parafii św. Andrzeja 
Boboli,  Zarządu Osiedla Nr 2 „Magdalena” 
oraz Miejskiego Zespołu Szkół Nr 5 o pod-
jęcie kroków zmierzających do lepszego 
wykorzystania boiska przez młodzież, m.in. 
poprzez organizację różnego rodzaju imprez 
sportowo-rekreacyjnych oraz akcji edukacyj-
no-wychowawczej mającej na celu poprawę 
czystości na obiekcie. Wierzę, że te zabiegi 
przyniosą pozytywne efekty, które przełożą 
się na lepsze wykorzystanie obiektu i jego 
poszanowanie.
Maria Piecuch interpelowała w sprawie  
posadowienia latarni przy drodze we-
wnętrznej od ul. Wróblewskiego
W odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 
sesji Rady Miasta Gorlice w dniu 30.08.2018 
r. w sprawie  posadowienia latarni przy dro-
dze wewnętrznej od ul. Wróblewskiego w 
Gorlicach (dojazd do budynku nr 14 przy ul. 
3 Maja) oraz w sprawie wymiany nawierzchni 
chodnika stanowiącego dojście do budynku 
nr 7 przy ul. Wróblewskiego uprzejmie infor-
muję, że zadania te  zostaną zgłoszone jako 
propozycje do projektu budżetu Miasta Gor-
lice na rok 2019.
Tomasz Szczepanik interpelował w 
sprawie  działań związanych z moder-
nizacją linii kolejowych nr 108 i 110
W odpowiedzi na interpelację zgłoszoną na 
sesji Rady Miasta Gorlice w dniu 30.08.2018 
r. w sprawie  działań związanych z moder-
nizacją linii kolejowych nr 108 i 110, w tym 
budową łącznicy kolejowej umożliwiającej 
wyjazd z Gorlic w kierunku Stróż bez ko-
nieczności  zmiany kierunku jazdy pociągu 
uprzejmie informuję, że od początku kaden-
cji zabiegałem o przeprowadzenie inwestycji 
polegających na modernizacji tych tras, jak 
również o wznowienie pasażerskich połączeń 
kolejowych do Gorlic. 
W sprawach tych indywidualnie, wspólnie z 
przedstawicielami samorządów gminnych i 
powiatowych, a także popierając społecz-
ne inicjatywy, występowałem z pismami w 
szczególności do samorządu Województwa 
Małopolskiego oraz do zarządcy infrastruktu-
ry kolejowej. 
W kwestii budowy łącznicy w Zagórzanach 
podaję, że Ministerstwo Infrastruktury i 
Budownictwa pismem z dnia 28.02.2017 r. 
wyraziło w odniesieniu do tej propozycji ne-
gatywną opinię wskazując, że w pierwszej 
kolejności musiałaby nastąpić deklaracja or-
ganizatora przewozów dotycząca zwiększenia 
częstotliwości kursowania pociągów. 
 Mając na uwadze powyższe informuję, że 
w dalszym ciągu będę zabiegał o rozwijanie 
oferty przewozowej w regionalnej komuni-
kacji kolejowej w kierunku Gorlic, jak też o 
przeprowadzenie  modernizacji infrastruktury 
kolejowej, która umożliwi zwiększenie do-
stępności tej komunikacji. Obecnie wystoso-
wałem kolejne pismo  w tej sprawie do PKP 
Polskie Linie Kolejowe S.A. w Warszawie oraz 
do Marszałka Województwa Małopolskiego, 
podkreślając w szczególności zasadność uję-
cia w planach inwestycyjnych budowy opisa-
nej w interpelacji łącznicy kolejowej.
Krzysztof Zagórski interpelował w 
sprawie przebudowy  ul. Blich
W odpowiedzi na interpelację złożoną w dniu 
30.08.2018 roku w sprawie przebudowy 
ul. Blich informuję, że aby przystąpić do 
wykonywania robót budowlanych należy 
przygotować kompleksową dokumentację 
projektową, uwzględniającą niezbędne roz-
wiązania techniczne wszystkich branż infra-
struktury technicznej. Stworzenie spójnego 
opracowania z istniejącego już projektu 

rozdziału kanalizacji ogólnospławnej z nowo-
projektowanymi, tj. drogową, oświetleniem, 
teletechniką i gazową wymaga wieloetapo-
wych uzgodnień, które zgodnie z procedurą 
projektową następują kolejno po sobie i są ze 
sobą ściśle powiązane. Parametry istniejącej 
ulicy nie odpowiadają obecnie obowiązują-
cym przepisom (o czym informuje Projektant 
pismem z dnia 08.05.2018). Dokumentacja 
Geotechniczna klasyfikuje nośność gruntu 
jako G4 – grunt bardzo wysadzinowy, dla za-
kładanej kategorii ruchu KR3 konieczne jest 
wykonanie odpowiednich warstw konstruk-
cyjnych jezdni, wynoszących ok 96 cm. Wią-
że się to ze zbliżeniem do stref ochronnych 
istniejących sieci gazowych, których stan 
techniczny jest zły. Konsekwencją wynikają-
cą z uzgodnień z gazownictwem jest opra-
cowanie dodatkowego projektu branżowego 
przebudowy sieci gazowej w obrębie prze-
budowywanej drogi.  Urząd Miejski wystąpił 
pismem z dnia 25.07.2018  do Polskiej Spółki 
Gazowej Sp. z o.o., Oddział Zakład Gazowni-
czy w Tarnowie, Dział Inwestycji i Remontów, 
Sekcja Realizacji Inwestycji i Remontów, aby 
jako właściciel sieci zlokalizowanej w pasie 
drogowym wykonał swoim kosztem i stara-
niem przebudowę sieci. Obecnie oczekujemy 
na odpowiedz jakie stanowisko zajmie w tym 
temacie gazownictwo.Aktualnie gotowy pro-
jekt drogowy wraz z oświetleniem i teletech-
niką został złożony do  uzgodnień w trakcie 
Narady Koordynacyjnej przez Zespół Uzgod-
nień Dokumentacji Projektowej. Ze względu 
na brak projektu branżowego przebudowy 
sieci gazowej pozostałe projekty nie zostały 
zaopiniowane pozytywnie.
Kolejnym elementem opracowania doku-
mentacji projektowej jest uzyskanie decyzji 
zwalniającej z zakazu prowadzenia inwestycji 
w strefie zagrożonej powodzią, a takie wy-
stępują w obszarze ul. Blich. Zgodnie Ustawą 
Prawa Wodnego, zabrania się lokalizacji na 
obszarze szczególnego zagrożenia powodzią 
nowych przedsięwzięć, które mogą zanie-
czyścić wody. Procedura administracyjna 
załatwienia sprawy w Państwowym Gospo-
darstwie Wodnym Wody Polskie trwa średnio 
6-7 miesięcy.
Po uzyskaniu wszystkich niezbędnych uzgod-
nień i opinii projekt przebudowy ul. Blich 
zostanie złożony do Starostwa Powiatowego 
w Gorlicach w celu zgłoszenia zamierzenia 
wykonywania robót budowlanych.
Druga interpelacja dotyczyła umożli-
wienia parkowania pojazdów przy sta-
cji trafo
W odpowiedzi na interpelację złożoną w trak-
cie obrad sesji Rady Miasta Gorlice w dniu 
30.08.2018 roku w sprawie umożliwienia 
parkowania pojazdów przy stacji trafo zloka-
lizowanej przy skrzyżowaniu ulic Nadbrzeżnej 
i Garbarskiej uprzejmie wyjaśniam, że działka 
na której znajduje się stacja trafo wraz z wy-
betonowanym wjazdem i przyległym terenem  
zielonym jest własnością  Spółki Tauron. 
W związku tym tut. Urząd nie jest właściwym 
podmiotem do dysponowania tym terenem.
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Nysie, przed Cezarym Jaksem 
– Urząd Miasta i Gminy Skępe 
i Jerzym Knot – Miasto Gorlice. 
Wieczorem odbyła się uroczy-
stość otwarcia z udziałem Elż-
biety Zielińskiej – Poseł na Sejm 
RP, Łukasza Bałajewicza – Za-
stępcy Burmistrza Miasta Gor-
lice oraz Aleksandra Augustyna 
– Kierownika Wydziału Oświaty, 
Kultury i Spraw Społecznych 
Urzędu Miejskiego w Gorlicach. 
Uroczystość otwarcia uświetnił 
występ pary tanecznej z Gorlic-
kiego Centrum Kultury. Program 
zaprezentowany przez Claudię 
Jaśkowską pt. „Transformacje” 
został entuzjastycznie przyjęty 
przez uczestników  mistrzostw.
Drugi dzień mistrzostw to 
zmagania w tenisie stoło-
wym, plażowej piłce siat-
kowej i strzelaniu z kbks. 
Najlepsze zawodniczki i za-
wodnicy otrzymali puchary, 
dyplomy i nagrody rzeczowe. 
Wszyscy zawodnicy otrzy-
mali pamiątkowe koszulki. 
 
Organizatorzy, tj. Urząd Miejski 
w Gorlicach, Ośrodek Sportu 

W dniach 6-9 września br. w 
Gorlicach odbyły się XIII Mię-
dzynarodowe Sportowe Mi-
strzostwa Polski Pracowników 
Samorządowych, Radnych i 
Parlamentarzystów pod patro-
natem Marszałka Wojewódz-
twa Małopolskiego Jacka Krupy 
oraz patronatem medialnym 
czasopism samorządowych 
„Wspólnota”, „Forum Samo-
rządowe” i „Gmina Polska”. 
W mistrzostwach wystartowa-
ło 111 zawodniczek i zawod-
ników z 15 samorządowych 
jednostek, w tym 2 drużyny 
zagraniczne z Bardejova (Sło-
wacja) i Kałusza (Ukraina). 
W pierwszym dniu rozpoczęto 
zmagania w konkurencji dart 
w kategorii kobiet i mężczyzn. 
Wśród pań najlepsza okazała 
się Adriana Konieczna-Miasto 
Gorlice, druga była Anna Za-
bawa – Starostwo Powiatowe 
Gorlice, a trzecie miejsce zajęła 
Kopystiańska Mirosława – Urząd 
Marszałkowski Województwa 
Małopolskiego. W zmaganiach 
panów wygrał Adrian Sako-
wicz – Starostwo Powiatowe w 

XIII Międzynarodowe Sportowe Mistrzostwa Polski Pracowników Samorządowych, 
Radnych i Parlamentarzystów

i Rekreacji w Gorlicach, MKS 
„Radość” w Gorlicach i Zarząd 
Powiatowy LOK w Gorlicach 
serdecznie dziękują za obję-
cie patronatu przez Marszałka 
Województwa Małopolskiego, 
czasopismom samorządowym 
za patronat medialny i promo-
cję mistrzostw oraz wszystkim 
biorącym udział w mistrzo-
stwach za walkę fair play. Dzię-

kujemy sponsorom mistrzostw: 
Urzędowi Marszałkowskiemu 
Województwa Małopolskiego, 
Powiatowi Gorlickiemu, Gminie 
Gorlice,  Uzdrowisku Wysowa 
S.A., Miejskiemu Przedsiębior-
stwu Gospodarki Komunalnej w 
Gorlicach i FHU „Weronica” - Ja-
nusz Pietrucha za pomoc finan-
sową i rzeczową.

20 września br., w ramach re-
alizacji rocznego zadania „Od 
małego przedszkolaka do wiel-
kiego Polaka” dzieci z Miejskie-
go Przedszkola nr 5 wybrały się 
na wycieczkę do Szymbarku. 
Miała ona na celu poznanie tra-
dycji, zabytków kultury i histo-
rii najbliższej okolicy, a także 
upowszechnianie form aktyw-
nego wypoczynku. Słonecz-
ne Przedszkolaki odwiedziły 
Skansen Wsi Pogórzańskiej 
oraz Dwór Obronny w Szym-

Wycieczka do Szymbarku
barku. Wybrały się również na 
spacer malowniczymi dróżkami. 
Na swojej drodze spotkały prze-
miłego Pana policjanta, który 
pogawędził z nami na temat bez-
pieczeństwa w czasie spacerów 
i wycieczek. Dzieci mogły także 
usiąść na policyjnym quadzie, 
co sprawiło im wielką radość. 
wieńczeniem tego pięknego dnia 
było wspólne grillowanie i za-
bawy na łące przygotowane na 
uroczystość Dnia Przedszkolaka. 
Tekst i zdjęcia: MP nr 5


